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VAARWEL 2023, WELKOM 2024

Het einde van 2023 nadert, tijd om terug te blikken. De uitkomsten van de 
afgelopen twaalf maanden zijn totaal anders dan wij aan het begin van het op
een oor na gevilde jaar dachten. Toen hadden wij nog hoop, dat ADO Den Haag
zich onder trainer Dick Advocaat via de nacompetitie de terugkeer naar de 
Eredivisie zou realiseren. Met Advocaat verliepen de zaken beter, in de strijd 
om de derde periodetitel manoeuvreerde het keurkorps van de club zich in pole 
position, maar door de thuisnederlaag tegen de een klasse apart zijnde latere
kampioen Heracles profiteerde Almere City, dat uiteindelijk via de nacompetitie
zich voor het eerst naar de hoogste afdeling van het nationale voetbal liftte.

Vervolgens volgde de ontmanteling van de sportieve en bestuurlijke leiding. 
Op een cruciaal moment, toen echt beslissingen moesten worden genomen, 
bevond de club zich in een vacuüm. 
Er kwam met Natascha van Grinsven-Admiraal een nieuwe algemeen directeur,
eindelijk kwam er een technisch directeur in de persoon van oud-international en
ervaren Joris Mathijsen, die prompt Darije Kalezic aanstelde aan hoofdtrainer, die
prompt vanuit topsportogen bezien de wens uitsprak, dat ADO Den Haag moest
gaan voor promotie. Vervolgens is er via de weg van geleidelijkheid gewerkt aan
een selectie, die ging meedraaien in de top van de Keuken Kampioen Divisie.
Het gaat leuk, tegenvallers en tot optimisme stemmende successen wisselen 
elkaar af.

HFC ADO Den Haag, de vereniging, kende een bestuurlijk roerig jaar. In juni trad
het halve bestuur af, tot bijna eind november was er een voorlopig bestuur en
vervolgens kwam er een nieuw bestuur om in de toekomst te werken als 
terugkeer van stabiliteit. Zoeken naar balans en voorkomen van wisselvalligheid,
dat is het voornemen van de club aan de vooravond van 2024.
Dit is de laatste ADO Den Haag Post van 2023. Pas op schrikkeldag 2024 
(29 februari dus) verschijnt de eersteling van 2024. Ongetwijfeld zult u dan weer
op de hoogte worden gesteld van vele dingen, en tussen nu en dan zijn gebeurd
en wat de plannen voor de verdere toekomst zullen zijn.
Nu eerst nog even de restanten van het oude jaar afwerken en dan – na enige
rust en ontspanning in privésfeer – met frisse moed verder met onze club!

Fijne feestdagen en een goede jaarwisseling toegewenst.
Dag 2023, kom binnen 2024!
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INTERVIEW HECTOR HEVEL

Hector Hevel (links) thuis bij de kerstboom met vader Jan en broer Oscar.
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De club uit het gelijknamige ministaatje speelde in de
Spaanse competitie, vertolkte daar trouwens helemaal
geen verkeerde rol. En afgelopen zomer opnieuw 
een verhuizing, naar zijn huidige club FC Cartagena, 
gevestigd aan de Spaanse oostkust, niet ver van Murcia.
En spelend op het tweede Spaanse niveau. Een afdeling
met gerenommeerde clubs als Valladolid, Espanyol, 
Levante, Oviedo, Zaragoza, Burgos, Albacete en Hevels
voormalige club FC Andorra.

Voor een uitgave, die vlak voor de kerst verschijnt, 
hebben magazines veelal de neiging iets bijzonders te
zoeken. Een verhaal met iemand, die is afgeweken van
het doorgaans gangbare patroon. Zoals Hector Hevel,
die in eigen land van de radar lijkt te zijn verdwenen,
maar desalniettemin een florissant voetballeven leidde in
den vreemde en dat nu doet in Spanje. Op zoek dus naar
een opmerkelijke story. Zo kwam dit blad uit bij Hector
Hevel, zoon van Jan Hevel, die in de jaren zeventig,
tachtig driftige pogingen deed het keurkorps van 
FC Den Haag te bereiken. Ondanks de gedegen rol in 
de verdediging van het tweede elftal lukte die missie niet.
Maar de voetbalgenen gaf hij door aan zoon Hector, die
wel doordrong tot het eerste van ADO Den Haag, zoals
de club intussen was gaan heten.

Sportief en sociaal gaat het goed met Hector Hevel 
Serrano. Hoewel hij als Hector Hevel te boek staat is het
in Spanje gewoongoed de familienaam van de moeder
ook te vermelden. Dus ook die van zijn Spaanse moeder.
‘Het gaat goed met mij. Sportief zit ik op een redelijk
goed niveau. De resultaten vielen tot voor kort wat tegen,

maar wij zijn met FC Cartagena de weg omhoog ingesla-
gen.’ Op het moment van het interview stond de ploeg
overigens nog 22e en laatste, maar op de zondagavond
van 10 december laat Hector Hevel triomfantelijk weten,
dat hij met zijn ploeg bij middenmoter Elche met 1-2 
had gewonnen en als gevolg daarvan twee plaatsen is
gestegen. Bovendien zit FC Cartagena nog in de Copa
del Rey (de Spaanse beker) dankzij winst na strafschop-
pen bij Alcorcón, op 7 januari in de volgende ronde thuis
tegen Valencia! En sociaal, zegt Hector Hevel niet te
mogen klagen.

Over zijn huidige club zegt hij: ‘FC Cartagena is een club
die inmiddels al een aantal jaren op het tweede niveau in
Spanje speelt. Een club die minimaal in de middenmoot
thuishoort. Het is een warme club, waar een ieder zich

‘ZEKER GEEN SPIJT, MAAR SOMS DENK IK: 
WAT ALS IK BIJ ADO WAS GEBLEVEN?’

WEG WAS-IE INEENS – ALTHANS VOOR DE BUITENWACHT- OP HET MOMENT, DAT HIJ ALS
JONGE, DYNAMISCHE LINKERMIDDENVELDER OP WEG LEEK EEN VASTE BASISPLAATS TE

VEROVEREN BIJ ADO DEN HAAG. IN DE WINTERSTOP VAN 2016-2017 WEERSTOND DE TOEN
TWINTIGJARIGE HECTOR HEVEL DE ROEP UIT HET BUITENLAND NIET EN VERKASTE NAAR
AEK LARNACA, WAAR ALS HET WARE MET DE NEUS IN DE BOTER VIEL. IN NO TIME BEKER-
KAMPIOEN VAN CYPRUS, DE CYPRIOTISCHE SUPERCUP WON EN ‘EUROPEES’ SPEELDE.

VERVOLGENS MAAKTE HIJ IN 2020 WEER EEN OPMERKELIJKE EN EXOTISCHE MOVE. 
NAAR FC ANDORRA! WAT MOEST HIJ DAAR NOU DOEN? 

Introductie bij FC Cartagena.
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snel thuis kan voelen. Het is een club die aan het 
uitbreiden is. Zij bouwt nu een nieuw complex 
bijvoorbeeld. We hebben op zich een prima elftal, 
we spelen met de week beter. Mijn rol daarin is om 
de beslissende passes te geven naar voren en ook 
eindpasses. Vooral met bal moet ik dus aanwezig zijn,
verdedigend doe ik natuurlijk ook mijn taken’.

‘We hadden het lastig aan het begin van het seizoen.
Veel nieuwe spelers en een nieuwe trainer. Uiteindelijk is
hij (Victor Sánchez) ontslagen na zeven wedstrijden en
hebben we een nieuwe trainer (Julián Calero, sinds 25
september) al eventjes. De laatste maand gaat het vooral
beter, met positieve resultaten als gevolg. Ik moet eerlijk
zeggen dat we een aantal keren pech hadden en meer
verdienden. Maar dat is nou eenmaal voetbal. Het niveau
is goed, we hebben grote clubs in onze competitie. Over
het algemeen zitten alle stadions redelijk vol en is er veel
kwaliteit op het veld te zien. Het is een mooie competitie.’

Zoals gemeld, afgelopen zomer kwam Hector Hevel 
bij zijn huidige club na drie seizoenen FC Andorra. 
Hoe kwam hij daar in hemelsnaam terecht? 
Hector Hevel: ‘Ik sloot mijn periode in Cyprus af net na
de covid-stop. Toen kwam er tegen het einde van de
markt een mogelijkheid om naar FC Andorra te gaan. 
Dat was een net opgestart project, waar ik wel oren naar
had om in mee te groeien. Uiteindelijk koos ik daarvoor
en dat is mij goed bevallen.’ Even opmerkelijk was, dat
Gerard Piqué, toen nog speler van Barcelona eigenaar
was van FC Andorra. Hector Hevel had ook regelmatig
contact met hem. ‘Het contact was goed, we hebben
hem redelijk vaak gezien, vooral aan het begin. Hij is
heel betrokken bij de club en stond altijd klaar voor ons.
Je merkt aan alles dat hij een grote meneer is, maar met

ons was het net alsof hij in ons team hoorde. Hij was 
tenslotte toen zelf ook nog speler. Als er iets geregeld
moest worden dan merkte je wel dat het allemaal goed
en netjes geregeld werd. Hij doet niet aan half werk.’

Het eerste buitenlandse avontuur was AEK Larnaca. 
Zomaar ineens van het vertrouwde ADO Den Haag, waar
Hector Hevel aardig aan de weg timmerde, ging hij een
ongewis avontuur aan op Cyprus. Hoe ging dat zo? ‘Dat
ging eigenlijk via een tussenpersoon. Er was interesse
vanuit Larnaca en toen is het vrij snel gegaan. Het was
een zeer interessant avontuur waarbij ik prijzen heb 
gepakt en Europees voetbal heb gespeeld. Ik kijk daar
nog steeds heel goed op terug.’

Toch lonkte een tijdje – in zomer 2020 – een terugkeer
naar Nederland. Hector Hevel speelde op proef bij VVV
in een oefenduel met Borussia Mönchengladbach. 
Toch kwam het niet tot een verhuizing naar het Venlose
stadion De Koel. ‘VVV wilde zien of ik fit was. Het was
natuurlijk een rare zomer toen, met covid. Wij waren in
maart al gestopt. Dus dat was wel logisch, dat VVV mij
wilde testen. Ik kreeg trouwens een aanbieding. Toch is
het niet doorgegaan.’

Hoe het ook zij, Hector Hevel kan als 27-jarige qua 
ervaringen al bogen op een rijk voetballeven. Eenmaal
opgenomen in de opleiding van ADO Den Haag na te zijn
gescout bij Voorschoten’92, waar zijn vader ook een tijd
jeugdvoorzitter was, genoot hij een rotsvast vertrouwen
bij zijn trainers door zijn drive en nimmer aflatende ijver.
Als B2-speler deed hij regelmatig mee met B1 en hielp

Aan de bal namens FC Andorra.

Ondertekening van het eerste contract bij ADO Den Haag,

tegelijk met Rody de Boer.
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In Oranje onder 17.
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dat team mede aan de nationale en mocht hij dus 
pronken met ‘de Schaal’. Met de A-jeugd onder trainer
Aleksandar Rankovic bereikte hij de toen al nauwelijks
voor mogelijk gehouden derde plaats, waarbij zelfs enige
tijd uitzicht bestond op de nationale titel. Toen al mocht
Hector Hevel soms aansluiten bij de selectie van het 
eerste elftal, waar Henk Fraser de scepter zwaaide. 
Hevels aanwezigheid werd als dusdanig belangrijk 
beschouwd, dat hij soms bij wedstrijden van de A-jeugd
voortijdig werd gewisseld om vervolgens met Frasers 
assistent Ekrem Kahya per auto pijlsnel het eerste elftal
achterna te reizen naar uitwedstrijden om zich uiteindelijk
als ‘vuile wissel’ aan te sluiten bij ADO’s keurkorps. 
Bovendien deed Hector Hevel prachtige ervaringen op 

bij diverse nationale jeugdselecties, waar hij zich in 
gezelschap bevond van spelers als Finn Stokkers, 
Riechedlie Bazoer, Oussama Idrissi, Issa Kallon, 
Vito van Crooy, Indy Groothuizen (die ook enige tijd
keepte bij ADO Den Haag), Frenkie de Jong, Michel Vlap
en Richairo Zivkovic.

Op 24 oktober 2014 brak het Grote Moment voor Hector
Hevel aan, toen hij als invaller voor Xander Houtkoop
mocht debuteren in het eerste elftal van ADO Den Haag
in de met 2-0 gewonnen thuiswedstrijd tegen 
FC Dordrecht. Het was ook het debuutseizoen voor zijn
medespelers als Tyrone Ebuehi (later Nigeriaans interna-
tional), Gervane Kastaneer, Segun Owobowale (toen 

Als invaller gedebuteerd voor ADO 1, tegelijk met maatje Guy Smith. 
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beschouwd als een talent van de buitencategorie, maar
uiteindelijk niet de top bereikte) en Guy Smith. De laatste
debuteerde in dezelfde wedstrijd als Hector Hevel. 
Een héél bijzonder toeval, want zij speelden samen in 
de jeugd bij Voorschoten’92 en woonden in dezelfde wijk,
de Vlietwijk in Voorschoten.

Hevels debuut leek de voorbode van een duurzaam ver-
blijf in het keurkorps van trainer Henk Fraser en later
Zejlko Petrovic. Hector Hevel vertoefde in een select il-
luster gezelschap van medespelers als Martin ‘Gehakt-
bal’ Hansen, Dion Malone, Vitor Wormgoor, Gianni
Zuiverloon, Aaron Meijers, Mike van Duinen, Michiel Kra-
mer en later Robert Zwinkels, Ernestas Setkus, Danny
Bakker, Tom Beugelsdijk, Wilfried Kanon, Ruben Scha-
ken, Mike Havenaar, Edouard Duplan, Tommy Trybull en
Sheraldo Becker. En juist, toen hij op weg was naar een
vaste basisplek zocht Hector Hevel het buitenlandse
avontuur. 

Achteraf gezien voor ADO Den Haag een jammerlijke,
maar voor Hector Hevel persoonlijk uiteindelijk geen ver-
keerde keuze gebleken. Hij is nu een ervaren voetballer,
ging naar - voor Nederlandse begrippen - relatief onbe-
kende clubs. Maar toch kan hij bogen over internationale
ervaring en speelde zelfs Europees bekervoetbal. Waar
zou hij hebben gestaan, als hij in Nederland was blijven
voetballen?

Er volgt een eerlijke en ook nuchtere ontboezeming.
Hector Hevel: ‘Er zijn wel eens momenten, waarop ik
daar aan terugdenk. Maar goed, uiteindelijk heeft dat
weinig zin want we kunnen de tijd niet terugdraaien.
Maar, ik denk wel dat mijn carrière een hele andere wen-
ding had gekregen, als ik was gebleven. Ik maakte ech-
ter toen een keuze, waar ik achter stond en dat doe ik
nog steeds. Al had ik misschien toch wel ergens willen
beleven hoe het zou zijn geweest als ik was gebleven.
Dat betekent niet per se, dat ik een betere carrière zou
hebben gehad.’

Door uit Nederland weg te gaan heb je al jong door het
voetbal wel huis en haard verlaten. Geen spijt hiervan?
Sportief waarschijnlijk niet, maar sociaal? Hector Hevel:
‘Ik heb er geen spijt van. Uiteindelijk ben ik van huis 
vertrokken om mijn passie en droom achterna te gaan.
Sociaal gezien is het soms niet makkelijk. 

Maar ik probeer zo goed mogelijk contact te houden met
de mensen die dichtbij me staan. En ze natuurlijk ook te
zien wanneer het kan. Het belangrijkste is dat als we el-
kaar nodig hebben en we er voor elkaar zijn. En ik heb
een vriendin.’

Hielp je meertaligheid jou om aan de slag te gaan bij de
clubs die je diende en nog dient? ‘Jazeker, talen spreken
komt altijd goed uit, natuurlijk. Het helpt je ook om je
makkelijker aan te passen aan de omgeving en de men-
sen in dit geval binnen de club. Het is toch makkelijk als
je je trainer perfect kan verstaan.’

Wat heb je meegekregen van de loopbaan van je vader
Jan? ‘Van zijn loopbaan zelf weinig , apart van wat hij
vertelde natuurlijk. Maar het deel wat ik het meeste mee
kreeg was toen hij in het derde van Voorschoten’92 op
de zondag ging spelen en ik regelmatig kwam kijken toen
ik jong was. Ze hadden een goed en leuk elftal. Hij heeft
ook inderdaad nog even in het bestuur gezeten en was
best betrokken bij de club.’

Denk je nog wel eens terug aan de jeugdtijd, bij 
Voorschoten'92 en ADO? ‘Ik denk er soms nog wel aan
terug. Aan Voorschoten ’97, al was dat natuurlijk een
korte periode maar daarna ben ik nog wel eens terug 
gegaan. Bij ADO heb ik bijna dertien jaar gespeeld. 
Dat is natuurlijk een lange en ook mooie periode ge-
weest. En waar ik veel geleerd heb en mooie dingen 
bereikt heb. Soms denk ik er over na, het zou wel leuk
zijn om daar weer te spelen.’

Zit het er in, dat je ooit terugkeert naar Nederland?
‘Wie weet wel. Ergens zou ik het leuk vinden. Maar 
voetbal blijft voetbal, je weet nooit wat er kan gebeuren
of waar je eindigt. Ik sta open voor alles, ik pin mij niet
vast aan een bepaald land.’

Frans Leermakers
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LOOPBAAN IN CIJFERS

Geboren: 15 mei 1996 in Leidschendam

In jeugd gespeeld bij:
Voorschoten’92
ADO Den Haag

Als prof:
2014-2017   ADO Den Haag 1 competitieduels (geen doelpunten)
2017-2020   AEK Larnaca (Cyprus) 74 competitieduels (5 doelpunten)
2020-2023   FC Andorra (Andorra/Spanje) 83 competitieduels (11 doelpunten)
2023-heden FC Cartagena (Spanje) 12 competitieduels (geen doelpunten) 

(per 5-12-2023)

Wedstrijden voor ADO Den Haag:
24 oktober 2014: ADO Den Haag-FC Dordrecht 2-0
12 april 2015: ADO Den Haag-FC Utrecht 2-0
20-12-2015: Heerenveen-ADO Den Haag 0-4
17 april 2016: Willem II-ADO Den Haag 0-2
8 mei 2016: ADO Den Haag-Heerenveen 1-1 (eerste basisplaats)
9 juli 2016: Katwijk-ADO Den Haag 0-5 (oefenduel, 1 doelpunt)
30 oktober 2016: ADO Den Haag-AZ 0-1
5 november 2016: ADO Den Haag-Willem II 1-0
19 november 2016: FC Groningen-ADO Den Haag 2-1
25 oktober 2016: ADO Den Haag-Telstar 2-1 (beker)
26 november 2016: PSV-ADO Den Haag 3-1
4 december 2016: ADO Den Haag-FC Utrecht 0-2
14 december 2016: Feyenoord-ADO Den Haag 5-1 (beker)
18 december 2016: ADO Den Haag-Sparta 1-0

Prijzen:
NK onder 15 met ADO Den Haag
2017-2018 Bekerkampioen van Cyprus met AEK Larnaca
2018 Supercup van Cyprus met AEK Larnaca

Voor ADO Den Haag in duel met Willem II.

Met de kampioensschaal van 
ADO Den Haag onder 15.

Bekerwinnaar van Cyprus 
met AEK Larnaca.
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M E D E D E L I N G E N

ADO DEN HAAG POST MEDEDELINGEN

De vereniging heeft sinds 28 november jl. een nieuw en
voltallig bestuur. Het nieuw gekozen college bestaat uit
Wim van Laar (voorzitter), Arjan Verburg (vicevoorzitter),
Mark Schenkels (penningmeester), Dennis Lageweg 
(secretaris) en Leo van der Velde (lid). Ook is tijdens 
de vergadering besloten Ward Swart voor te dragen als
kandidaat (Commissaris A) voor de vacature in de Raad
van Commissarissen van NV ADO Den Haag, die was
ontstaan door het terugtreden – eind mei – van Lorien
Kramer.

VIERING 119E VERJAARDAG

Binnenkort – 1 februari 2024 – bestaat ADO Den Haag 
119 jaar. Zoals veelal gebruikelijk viert de vereniging dit
met een Buitengewone Algemene Ledenvergadering aan
de vooravond van de verjaardag. Daarom vindt de BALV
plaats op 31 januari 2024 in het B!ngoal Stadion, waarbij
het uitreiken van onderscheidingen centraal zal staan. 
De inlooptijd is vanaf 18.30 uur, de vergadering begint
om 20.00 uur.

PROMOTIE

Onder 17 van ADO Den Haag promoveerde naar de hoogste 
afdeling. Het team van trainer Randy de Jong verschafte zich 
op de voorlaatste dag van de najaarscompetitie al zekerheid
hierover door de thuiszege van 1-0 op Volendam. Voor de aftrap
werd een heus vuurwerk afgestoken op De Aftrap (zie foto). 
Een week later werd een poging gedaan om ook kampioen te
worden. Die missie lukte niet, want op Papendal bleek Vitesse
met 5-0 te sterk. Ook Go Ahead Eagles verloor, in Twello nog
wel met 1-2 van degradant Spartaan’20. Toch werden de 
Deventernaren kampioen, omdat zij twee doelpunten minder 
incasseerden. Dit maakt de prestaties van de mannen van trainer
Randy de Jong er natuurlijk niet minder om. Proficiat, mannen!
En in het voorjaar nemen zij het net als Go Ahead Eagles op
tegen Feyenoord, PSV, Ajax, AZ, FC Utrecht en Sparta. 
Alle geluk toegewenst in het nieuwe jaar!

MET LEEUWINNEN NAAR HALVE FINALES

Op sensationele en meeslepende wijze plaatste de nationale vrouwen-
ploeg zich voor de halve finales van de Nations League. De winst van 
4-0 op België impliceerde tevens dat de Oranje Leeuwinnen nog altijd
kans hebben op een ticket voor het Olympisch voetbaltoernooi in 2024
op de Spelen in Parijs. Barbara Lorsheyd maakte deel uit van de 
selectie van bondscoach Andries Jonker. Onlangs vierde Barbara ook
het feit, dat zij voor de 300e keer onder de lat stond van ADO Den
Haag. Dat was op 17 november jl. bij de uitwedstrijd van ADO Den
Haag Vrouwen tegen Telstar. Dubbel proficiat, Barbara!!

MEDEDELINGEN BESTUUR
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RECHTZETTEN

Ron van Baaren, auteur van het ‘Dagboek uit de Algarve’
in de vorige editie van ADO Den Haag Post wil graag
twee zaken rechtzetten. De jonge scheidsrechter die in
Portugal floot heet niet Sem van der Velde, maar Sem
van der Wilk. En de Haagse eer in de verloren wedstrijd
tegen Betis Sevilla werd niet gered door Elijjah Borst,
maar door Ruandro Brute. Eigenlijk niet zo verwonderlijk,
dat de twee werden verwisseld. Zeker vanwege hun
haardracht lijken zij als twee druppels op elkaar. Maar ja,
ere wie ere toekomt, vindt Ron. Waarvan akte!

Elijah Borst Ruandro Brute

KAMPIOEN

ADO Den Haag onder 17 legde door bij Waterwijk uit Almere
met 0-5 te winnen beslag op de titel in Divisie 2A. Tien overwin-
ningen en twee gelijke spelen waren genoeg om als eerste te
eindigen. Opmerkelijk genoeg leed de ploeg de twee nederlagen
thuis, 1-4 tegen De Graafschap, hoewel in Doetinchem juist met
deze cijfers was gewonnen. De tweede thuisnederlaag was tegen
Volendam (2-3), dat als nummer twee eindigde en met ADO Den
Haag promoveert naar Divisie 1A. Daarin ontmoeten de nieuw-
komers Feyenoord, Ajax, PSV, FC Utrecht, AZ en PEC Zwolle.
Onder 17 bezat in de najaarscompetitie de beste verdediging
(slechts 13 tegentreffers in 14 duels). Wat het aantal gemaakte
doelpunten (40) betreft waren Volendam(43) en De Graafschap
(43) iets productiever. Onze felicitaties aan trainer Ervin Lee en
zijn mannen! En uiteraard veel succes in de voorjaarscompetitie!

OVERLEDEN

In de afgelopen maand ontvingen wij diverse droevige
berichten van het overlijden van oude bekenden.
Ruud Geels (75) speelde weliswaar niet voor ADO
Den Haag, maar was wel een bekende van onze ver-
eniging. Ons lid van verdienste Koos van der Bijl, die
al enkele jaren niet meer onder ons is, was een huis-
vriend van de familie Geels. Hierdoor kwam Geels
van tijd tot tijd langs en was als trainer met de jeugd
van Telstar in 1989 deelnemer aan ADO’s Internatio-
nale Jeugdtoernooi. Op de leeftijd van 82 jaar over-
leed Jaap Advocaat. De broer van ons lid Dick was
oud-jeugdspeler van ADO. Op 12 december overleed
onverwacht ons oud-lid Jan Cordes (88). Hij was in de
jaren vijftig en zestig speler van de hoogste jeugd- en
amateurteams, kwam driemaal uit voor ADO 1 en
speelde ook voor VIOS.

NIEUWE LEDEN

Onlangs konden drie nieuwe leden worden begroet.
Deze zijn Dennis Lageweg, Leon van der Velde en
Virgilio Teixeira. De laatste is een (oude) bekende
als voormalig profspeler van FC Den Haag , 
RKC Waalwijk en ADO Den Haag en trainer van
Jong ADO Den Haag, dat onder meer uitkwam in de
Derde Divisie. Leon van der Velde was jarenlang lid
(van het bestuur) van de Business Club en sponsor
met zijn bedrijf Van der Velde ’t Veentje, waarvan 
hij directeur/eigenaar was en inmiddels al weer
enige tijd geleden is overgenomen door Robert 
Medenblik, ook lid van HFC ADO Den Haag. 
Dennis Lageweg is werkzaam in de hotel- en 
horecawereld en ondersteunt als ondernemer 
activiteiten van ADOGroen, voorheen ADO Den
Haag in de Maatschappij.



Sarina Wiegman, met de bokaal, de bloemen en manlief
Mark Glotzbach.
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JOOP MARCUSSEN 
WEER THUIS!

Joop Marcussen verbleef enige tijd 
in het Haga Ziekenhuis Leyweg en 
vervolgens in revalidatiecentrum 
Westhoff in Rijswijk. Vlak voor de
kerstdagen mocht hij terugkeren 
naar huis en voelt zich weer behoorlijk
fit. Joop dankt ieder voor de belang-
stelling en attenties, die hij mocht 
ontvangen. Joop, gefeliciteerd met het herstel en je 
toch wel snelle terugkeer naar huis en familie! 

INVITATIES

Dailey Moes (links) en Tygo Sommer (O15) heb-
ben deze maand deelgenomen aan een stagedag
voor de nationale jeugdselecties onder 15 jaar.
Deze vonden plaats op de KNVB Campus in Zeist.

HAAGS SPORTGALA
MET ADO-TINTJE

Het Haags Sportgala 2023, gehouden op 18 decem-
ber in Sportcampus Zuiderpark, was er weer een met
een tintje ADO Den Haag. Sarina Wiegman werd voor
de vijfde (!) keer gekozen tot Haagse trainer van het
jaar. Oud-jeugdlid Nathan Aké, in de wereldtop furore
makend met Manchester City, viel de eer ten deel te
worden gekozen tot Haags Sportman van het jaar.

ROB REIJENGA BONDSRIDDER

Tijdens de najaarsvergadering van de voetbalbond in Zeist is
Rob Reijenga benoemd tot bondsridder van de KNVB. Hij kreeg
de onderscheiding uitgereikt door bondsvoorzitter Just Spee.
Rob Reijenga werd in 1967 lid van de KNVB en heeft zich gedu-
rende een periode van meer dan een halve eeuw in verschillende
functies ingezet voor het Nederlands voetbal. Het meest 
betrokken was hij bij amateurvereniging Te Werve en ADO 
Den Haag. Bij beide clubs vervulde hij de rol van bestuurder.
Door de jaren heeft Rob Reijenga zich verdienstelijk gemaakte
op tal van aandachtsgebieden, zoals tuchtzaken en het pool-
college. Met de komst van de plannen voor een Vrouwen 
Eredivisie in het begin van de jaren 2000 speelde Rob Reijenga
zowel bij onze club, als landelijk, een zeer belangrijke rol in de
ontwikkeling van het vrouwenvoetbal. Mede hierdoor maakt
ADO Den Haag Vrouwen al vanaf de oprichting in 2007, 
deel uit van de Vrouwen Eredivisie. In 2017 werd Rob Reijenga
voor zijn verdiensten al eens benoemd tot Lid van Verdienste
van de KNVB. 
Hartelijk gefeliciteerd, Rob!
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JAAP ADVOCAAT, OUD-SPELER VAN ADO
EN HOLLAND SPORT EN OUDERE BROER
VAN DICK, IS ONLANGS, OP 25 NOVEM-
BER, OVERLEDEN OP DE LEEFTIJD VAN 
82 JAAR. HIJ TOBDE DE LAATSTE JAREN 
MET AFNEMENDE GEZONDHEID.

Hoewel hij zijn periode als jeugdvoetballer voornamelijk
doorbracht bij ADO begon hij bij ATVV (Alberdingk 
Thijmstraat Voetbal Vereniging), de club waar zijn vader
speelde. Op veertienjarige leeftijd stapte Jaap Advocaat
over naar ADO, waar hij zich ontpopte als een zeer 
talentvol en technisch begaafde linker aanvaller. Hij
maakte deel uit van een lichting met spelers, die net als
hij zouden doorbreken in het profvoetbal. Spelers als

Henri (toen werd hij Hannie genoemd Aardse, Jacques
Smit, Theo Verlangen, Martin van Vianen, Peter Hoet en
Maarten Trommel. Vooral de toernooien, waaraan de 
A-jeugd van toen deelnam, vormden voor hen ware
hoogtepunten. Met het eigen Internationaal Jeugdtoer-
nooi van ADO als pure uitschieter.

Met genoemde spelers (plus Hans Renierie, 
Henk Bekrkenpeis, Chris Croes, Theo van Leeuwen, 
de latere jarenlange coach van het Nederlands 
Studentenelftal) nam Jaap Advocaat deel aan de editie
van 1960. Hij smaakte het genoegen te scoren tegen
Lierse SK (1-1), beleefde veel genoegen aan het evene-
ment. Ondanks het feit, dat ADO ‘slechts’ achtste werd
en Monaco het toernooi won door in de finale Ajax 
(met Piet Keizer en Peet Petersen) na strafschoppen te
verslaan. Een finale, die toenmalige toparbiter Leo Horn
volledig uit de klauwen liet lopen.
Op 3 mei 1959 debuteerde Jaap Advocaat in het eerste

HERINNERING AAN... 
JAAP ADVOCAAT

Jaap Advocaat met jongere broer Dick.

De jeugdploegen van ADO en Monaco gezamenlijk op de
foto tijdens het Internationaal Jeugdtoernooi van 1960.
Jaap Advocaat op de voorste rij, in het midden met 
donker shirt.

Jaap Advocaat scorend voor Leeuwarden tegen Be Quick.
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elftal van ADO in de met 4-1 verloren uitwedstrijd tegen
Sparta. Hij redde overigens wel de Haagse eer, waarmee
hij op dat moment ADO’s jongste schutter (18 jaar en 
42 dagen) werd in het profvoetbal. Dat record hield ruim 
60 jaar stand, tot op 26 oktober 2019 Crysencio Sum-
merville hem afloste door tijdens Vitesse-ADO Den Haag
(0-2) te scoren, toen hij 17 jaar en 361 dagen oud was.
Jaap Advocaat speelde nog slechts eenmaal in ADO 1
en dat was op 9 mei 1959 voor de KNVB-beker thuis
tegen EDO (3-2).

Daarna kwam Jaap Advocaat voornamelijk uit voor het
tweede elftal. In de zomer van 1961 vertrok hij naar SC
Enschede. Na één seizoen ging hij vandaar verder naar
Leeuwarden (ook voor één seizoen) en vervolgens voor
twee seizoenen naar Zwolse Boys. In de zomer streek hij
neer op Houtrust, waar hij zes seizoenen zou uitkomen
voor Holland Sport. Op 13 augustus 1966 maakte hij zijn
competitiedebuut bij de groenwitten in het thuisduel met
RCH (3-1). Blessures en het feit, dat Jaap Advocaat ook
het accent legde op de ontwikkeling van zijn maatschap-
pelijke carrière, vormden de oorzaken, dat hij niet kon
structureel kon rekenen op een basisplaats in het keur-
korps van Holland Sport. In totaal speelde hij dan ook
maar vier competitiewedstrijden en drie wedstrijden in de
Intertoto-competitie. Zijn laatste optreden voor Holland
Sport was op 21 juni 1970 in Zweden tegen Atvidabergs
FF, dat met 2-1 won. Bij de Zweden was de later – van
zomer 1972 tot voorjaar 1974 – voor FC Den Haag 
spelende Bo Augustsson van de partij.

Afscheid als actief voetballer betekende niet het afscheid
van de voetbalsport. Jaap Advocaat ging verder als 
trainer en diende in deze hoedanigheid achtereenvol-

gens DWO, ADS, Duindorp SV, GDA, DUNO (zaterdag),
SV’35 en opnieuw Duindorp SV.
Velen leerden Jaap Advocaat kennen als verbinder, 
iemand, die vele vriendschappen afsloot. Als trainer en
als hoofd personeelszaken bij de Nutsspaarbank, later
VSB-bank en Fortis Bank. Was hij door oud-ADO’er
Huub Scherpenisse niet alleen geïnspireerd om naar SC
Enschede te komen (Scherpenisse speelde daar des-
tijds). Scherpenisse was ook de man, die bevorderde 
dat Jaap Advocaat overstapte van de giro-afdeling van
de Nederlandse Handelmaatschappij naar die van de 
Nutsspaarbank. Op zijn manier spoorde Jaap Advocaat
later doelman Woody Louwerens (eerst ADO-jeugd,
daarna Holland Sport en uiteindelijk FC Den Haag) aan
zijn baan als lokettist op het postkantoor in te ruilen voor
een baan bij de Nutsspaarbank. Louwerens zou uiteinde-
lijk directeur worden van één van de filialen van de bank.
Ofschoon Jaap Advocaat een bescheiden persoon was,
bleek hij wel ambitieus. Als voetballer en als trainer wilde
hij presteren, zonder het sociale aspect uit het oog te
verliezen. Dat vond hij ook belangrijk en het was dan 
ook niet zo verwonderlijk, dat hij zich bij een club als
Duindorp SV in bijzondere mate thuis voelde. 
Dick Advocaat zag in Jaap zijn grote voorbeeld. Hij was
er enorm trots op, dat zijn grote broer in de selectie zat
van ADO 1. Als de bus naar uitwedstrijden vertrok
zwaaide Dick de spelers uit, mede omdat hij wilde zien,
dat zijn broer in het gezelschap verkeerde van grote 
spelers als Mick Clavan, Carol Schuurman en 
Theo Timmermans. Jaap Advocaat was ook de inspirator
achter de start van de trainersloopbaan van zijn jongere
broer. Later, toen Dick als trainer tot het profvoetbal was

Holland Sport met Jaap Advocaat (voorste rij, tweede van
links) en Woody Louwerens (achterste rij, geheel rechts).

In de schoolbanken met Zwolsche Boys. Jaap Advocaat zit
in tweede rij, tweede van rechts.
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doorgedrongen, speelde Jaap op een achtergrond vaak
een bemiddelende en communicerende rol. Zelfs toen
Rinus Michels Dick Advocaat wilde benaderen voor een
rol als zijn assistent bij Oranje. Michels wilde Dick daar-
over opbellen. Dick dacht aan een grap van zijn vriend
en acteur Maarten Spanjer, die de bondscoach perfect
kon imiteren. ‘Kun je geen flauwere grap bedenken,
Maarten’, reageerde Dick en gooide de hoorn op de
haak. Persvoorlichter Ger Stolk van de KNVB schakelde
Jaap Advocaat in om de bondscoach alsnog in 
contact te brengen met Dick. De rest is geschiedenis.
Jaap Advocaat volgde zijn broer gedurende diens loop-
baan op de voet. Waar hij kon was hij er ook bij. Was
Dick apetrots op Jaap in diens actieve voetballoopbaan,
Jaap was op zijn beurt trots op Dick, eerst wat deze 
bereikte als voetballer, daarna zeer zeker op wat diens
trainersloopbaan bracht. Stak Dick zijn trots nooit onder
stoelen of banken, Jaap deed dat meer op bescheiden

en relativerende wijze. Lange tijd bleek Dick niet immer
gesteld op contacten met de pers, zeker niet toen hij als
bondscoach onder vuur kwam te liggen. Dan vond de
pers in Jaap altijd een aanvaardbaar alternatief, waarbij
deze gebruik maakte van de gelegenheid om op uitste-
kende wijze toe te lichten hoe Dick was en wat zijn 
denkbeelden waren. Eenmaal door vele wateren gewas-
sen kon Dick op den duur alle contacten met media zelf
wel aan. Jammer is het feit, dat Jaap Advocaat er niet
meer bij kon zijn, toen Dick vanaf eind november 2022
dan toch hoofdtrainer werd van ADO Den Haag. 
Toen was Jaaps gezondheid al van dien aard, dat 
aanwezig zijn bij de wedstrijden niet meer mogelijk 
bleek.Jaap, dank voor alles wat je hebt betekend voor 
de voetballerij, ADO en Holland Sport in het bijzonder.
Zijn familie wensen wij alle sterkte toe bij het verwerken
van het verdriet over het grote verlies.

LOOPBAAN IN FEITEN EN CIJFERS  

Geboren in Den Haag op 22 maart 1941
Overleden in Den Haag op 25 november 2023

Loopbaan als voetballer
In jeugd: ATVV en ADO

Als prof:
1958-1961: ADO
1961-1962: SC Enschede
1962-1963: Leeuwarden
1963-1965: Zwolsche Boys
1965-1971: Holland Sport

Als trainer:
DWO
ADS
Duindorp SV
GDA
DUNO (zaterdag)
SV’35
Duindorp SV

Wedstrijden voor ADO 1:
3 mei 1959: Sparta-ADO 4-1 

(doelpunt ADO van Jaap Advocaat)
9 mei 1959: ADO-EDO 3-2 (beker)

Wedstrijden voor Holland Sport 1:
13 augustus 1966: Holland Sport-RCH 1-3
18 mei 1969: MVV-Holland Sport 3-0
20 mei 1969: PSV-Holland Sport 4-0
26 mei 1969: Holland Sport-DWS 2-1
30 mei 1970: Kosice (Tsj)-Holland Sport 4-1

(Intertoto)
13 juni 1970: Holland Sport-Atvidabergs FF

(Zwe) 1-2 (Intertoto)
21 juni 1970: Atvidabergs FF (Zwe)-Holland

Sport 2-1 (Intertoto)

Duindorp SV met trainer Jaap en speler Dick Advocaat.

ADO DEN HAAG POST HERINNERING AAN...
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ALBERT VAN DER DUSSEN OVER DE
STAND VAN ZAKEN BIJ DE OPLEIDING

DE EERSTE COMPETITIEHELFT ZIT ER OP. EEN GOEDE GELEGENHEID OM ZAKEN OP EEN RIJ
TE ZETTEN MET ALBERT VAN DER DUSSEN, DIRECTEUR VAN DE ACADEMY VAN ADO DEN

HAAG. BOVENDIEN BEKLEEDT HIJ DE FUNCTIE AL WEER RUIM DRIE JAAR EN KAN HIJ DE 
ONTWIKKELINGEN BIJ DE OPLEIDING OP LANGERE EN KORTE TERMIJN BEOORDELEN.

De lijnen uitzetten op De Aftrap.
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l Hoe staat de opleiding er nu voor? 
Wat is er sinds jouw komst ontwikkeld?

‘Er ligt een geheel nieuwe en geactualiseerde 
opleidingsvisie gereed, wat is gebaseerd op de 
kernwaarden en DNA van ADO Den Haag. Verder 
hebben we onze coaches ook doorontwikkeld. Ik werk 
altijd vanuit 3 speerpunten: talentherkenning (scouting),
talentontwikkeling (jeugdopleiding) en talentintegratie
(BVO 1). Dat is de route naar succes.’ 

l Zijn er dingen misgegaan? Zo ja, wat?
‘Tijdens de opbouw naar een nieuwe organisatie op 
De Aftrap gaat er altijd wel wat mis, maar na het vertrek
van Mo Hamdi (tot mei 2021 Algemeen Directeur van NV
ADO Den Haag, red.) en het opheffen van het technisch
hart was er nauwelijks of geen verbinding met de 
beleidsbepalers meer en waren we op De Aftrap 
voornamelijk op onszelf aangewezen.’ 

l Hoe is het contact met het 'stadion' 
en 'Rijswijk'?
‘De samenwerking is op dit moment zoals deze behoort.
Ik heb veel contact met onze TD Joris Mathijsen en met
de staf van het 1e elftal. We bespreken alles door.’

l Hoe belangrijk is het dat 'alles' 
straks op De Aftrap/Zuiderpark komt?

‘Dat is vooral belangrijk voor onze jeugdspelers, die de
spelers van het eerste elftal als rolmodellen zien. Verder
ook vanuit historisch besef. Het Zuiderpak is ‘the place 
to be’, voor onze hoofdmacht en de supporters.’ 

l Begin dit seizoen was de organisatie op 
De Aftrap helemaal op orde, alles stond
klaar voor de start. Dan vallen Falco van den
Eijnden (manager De Aftrap/ opleiding) en
Levi Schwiebbe (trainer Onder 17) plotseling
weg. Hoe is dit opgevangen? Ging dit 
gemakkelijk? Heb je voor dergelijke 
situaties altijd een Plan B klaar?

‘Jazeker, want de vervanger van Levi Schwiebbe is 
Ervin Lee en voor de complexe functie van Falco 
hebben we de tijd genomen om een goede vervanger te
werven. Dat is Mirjam Flore geworden, die tot dusver 
een goede indruk maakt.’ 

l Had je begrip voor het feit, dat de bvo Falco
en Levi vroeg?

‘Voor de goede orde, ik heb zowel Levi als Falco per-
soonlijk voorgedragen, omdat het gewaardeerde 
krachten zijn. Je moet je beste mensen op de juiste 
plekken zetten. Ook als dat ten koste gaat van eigen 
organisatie op De Aftrap. Dat proces heb ik samen met
Joris afgestemd. En alles draait weer goed.’ 

l Waar staat onze opleiding, nationaal gezien? 
Hoe betrekkelijk ook: we winnen niet van de
Top Vier, maar hebben ook moeite met PEC
Zwolle, De Graafschap, Almere City, GA 
Eagles en Willem II.

‘Het is wisselend. We worden stabieler, maar het kan na-
tuurlijk beter. Men is het mogelijk al vergeten, maar toen
ik op 1 april 2020 - en dat is geen grap - instapte speelde
90% op het 2e niveau, lag er een verouderde opleidings-
visie en waren we op 7 april ok onze nationale licentie
kwijt. Het scheelde ook niet veel of onze club was failliet.
En hebben als je dus terugkijkt de coronaperiode, de 
degradatie én de overname meegemaakt. Het is maar
vanuit welke perceptie je het proces bekijkt. In die van
mij is een wonder verricht.’ 

l Of moet dit anders worden gezien?
‘Jazeker, we zijn binnen onze club in de opbouw met een
geheel nieuwe organisatie. De factor tijd bestaat niet in
het voetbal, maar die hebben we wel nodig. We moeten
daarom positief vooruitkijken en het ziet er hoopvol uit. Er
moet eerst weer een goede foundation worden gebouwd,
zodat onze talenten zich kunnen ontwikkelen en dan
komen de resultaten op het hoogste niveau weer vanzelf.
We hebben zeker nog twee jaar nodig om alles te 
stabiliseren.’

l Ben je tevreden over wat de opleiding aan
de bvo levert aan spelers?

‘Je moet het in het juiste perspectief zien, maar het is
een onwaarschijnlijk aantal wat er sinds 2021 bij de BVO
is aangehaakt. Daar mogen alle (voormalige) medewer-
kers, die daaraan hebben bijgedragen, trots op zijn. 
Het doorbreken van een aantal spelers was ook deels
noodgedwongen vanwege de financiële positie, maar dat
maakt het niet minder leuk. Ook het feit, dat we op het
tweede niveau spelen, heeft hieraan bijgedragen. Dat is
ook een feit.’ 
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l Wat is goed, wat kan beter?
‘Wat goed gaat, is, dat de talenten nu weer meetrainen
met de BVO. Wat natuurlijk beter kan, is, dat de jeugd,
de BVO en in een later stadium alles op een plek moeten
zitten. Maar daar wordt aan gewerkt om dit te realiseren.’ 

l De najaarscompetitie is ten einde. 
Onder 21 en Onder 18 zijn gedegradeerd.
Zijn hiervoor oorzaken aan te wijzen?

‘Dat de O18 het moeilijk zou krijgen was ingecalculeerd.
Op het hoogste niveau speel je geregeld tegen teams die
5 dispensatiespelers opstellen. Ik verwacht net als vorig
jaar, dat de O18 in de tweede seizoenshelft weer mee-
doet voor promotie. De O21 speelde de laatste weken
onder haar niveau, daar waar zij een maand geleden 
nog koploper kon worden vocht ze uiteindelijk tegen 
degradatie. Totaal onnodig in mijn beleving, maar voetbal
blijft eenmaal onvoorspelbaar.’ 

l Deze teams moeten toch spelers leveren, 
die klaar staan voor ADO 1?

‘De O18 nog niet, de O21 wel. En mogelijk ook weer de
O19, wat de O18 zal vervangen worden in het nieuwe
seizoen.’

l Kan je de namen noemen van spelers die de
opleiding de laatste jaren heeft afgeleverd
aan bvo 1?

Dat zijn er heel wat geweest en moet je ook in de juiste
context zien, maar iedereen verdient de credits en is het
combinatie van jeugdscouting (instroom) en de Acadamie
(jeugdopleiding). Ook de medewerkers die inmiddels 
vertrokken zijn, hebben een wezenlijk aandeel gehad.
Het is feitelijk gebleken dat het de enige en juiste manier
is om waarde te creëren. 

Vanwege de situatie binnen de club met een degradatie
en het ontbreken van financiële middelen, moesten we
noodgedwongen versneld spelers doorschuiven. En wat
blijkt; ze konden het niveau aan. In het seizoen 2021-
2022 stond er een perfecte mix van ervaring en talent,
wat tegen Excelsior op bizarre wijze de promotie miste. 
Ik zal er wellicht een aantal vergeten maar, Sem Steijn,
Finn Dicke, Evan Rottier, Caïn Seedorf, Silvinho Esajas,
Sacha Komljenovic, Fabian Shahaj, Kilian Niekema,
Hugo Wentges, Jesse Reinders, David van de Riet,
Jamal Amofa, Finn van Breemen, Nigel Owusu, Rafael
Struick en Calvin Gustina. 

Een mooie lijst, waarbij Maiky Houwaart tegen de wed-
strijd NAC bij de selectie zat. Finn van Breemen wil ik
nog even uitlichten. Finn is een mooi voorbeeld, dat je na
10 jaar in de jeugdopleiding debuteert in het 1e elftal.
Waarde creert en een verkocht wordt. Ik wil in dit geval
ook Dick Advocaat (integratie BVO) de credits geven. Hij
zag de kwaliteiten van Finn en heeft hem het vertrouwen
gegeven. 

l Andere teams, hoe deden zij het in de 
najaarscompetitie?

Geweldig! De O13 is op het hoogste niveau op de 
2e plek achter PSV geëindigd. Een bijzonder knappe
prestatie. De O14 en O16 zijn in de top 3 geëindigd. 
De O15 en de O17 zijn gepromoveerd naar de 1e divisie.
O17 werd bovendien kampioen. Een compliment aan alle
betrokkenen is hier op zijn plaats.’ 

l Ben je voorstander van twee competities in
één seizoen?

‘Ja, behalve voor de O21. Dat moet gewoon een vol-
waardige competitie zijn. Als je een slechte maand hebt,
sta je onderaan en vice versa. Ik weet niet wie dit ooit
verzonnen heeft, maar het gaat natuurlijk nergens over.’ 

l Volgend seizoen geen Onder 18 meer, 
maar Onder 19. Waarom is deze wijziging
(door de KNVB) gedaan?

‘Dit heeft hoofdzakelijk te maken met de vijf dispensatie-
spelers die in de O18 mogen spelen. Hierdoor ontstaat er
een ongelijk speelveld. Onze O18 speelt op het hoogste
niveau. Binnen ons beleid wil ik spelers juist vervroegd
doorschuiven, terwijl de topclubs meer mogelijkheden
hebben om spelers uit de O21 te gebruiken. Met de
komst van de O19 mogen er géén dispensatiespelers
meer worden opgesteld. Een goede zaak. Hierdoor heeft
onze O18 het in het eerste deel van het seizoen altijd
moeilijk. Ik verwacht overigens wel, dat zij met deze 
ervaring in het tweede gedeelte van het seizoen weer
meedoen voor de promotie, net zoals dat vorig seizoen
het geval was.’ 

l Maar ontstaat er nu niet een gap tussen
Onder 19 en Onder 17? Wat vind jij ervan?

‘In tegenstelling tot veel clubs hebben wij de O17 in de
opleiding gehouden. Vanwege ons doorstroombeleid zijn
de spelers wat verder in hun ontwikkeling. Bovendien is
de O17 een talentvol team, dat kampioen is geworden.
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De huidige O18 en de O17 gaan nu O19 vormen. Dus
dat zit wel goed.’ 

l Hoe gaat het met de scouting?
‘Goed. We zijn aan het innoveren en moet de jeugd-
scouting weer vast onderdeel worden van de seniorens-
couting. Ik hoop dat er snel een Hoofdscout wordt
aangesteld, zodat je weer duurzaam beleid voeren 
extra trainingsuren.

l Is er (genoeg) talent in de regio Haaglanden?
‘Er lopen meer dan 1 miljoen spelers in de regio, dus 
talent genoeg. Daar maken we ons geen zorgen over.
Het gaat erom dat je ze ziet! Dat kan alleen, als de 
scouting gemoderniseerd wordt.’ 

l Willen de talenten graag naar 
ADO Den Haag komen?

‘Ja, dat aantal is toegenomen. Dit komt omdat men ziet
dat er veel jonge spelers in het eerste zijn doorgebroken
de afgelopen jaren. Verder hebben we een mooie ac-
commodatie, dus die draagt ook bij.’ 

l Voor een goede opleiding niet altijd per se
geld de doorslaggevende factor te zijn. 
Of toch wel?

‘Nee niet altijd, maar is wel verdomd makkelijk. Je houdt
de beste talenten binnen en kan je natuurlijk veel meer
faciliteiten bieden. Maar kennis blijft leidend.’ 

l Goede ideeën, goede scouting, duidelijke 
beleidslijnen, faciliteiten, perspectieven voor
talenten om verder te komen zijn toch 
factoren die ertoe doen?

‘Ja klopt. Dat is ook de exact de manier hoe wij het nu
doen. Je benoemt de juiste dingen, die allemaal binnen
ons vermogen maximaal zijn ingericht.’ 

l Wat is het DNA van ADO Den Haag, 
van de opleiding?

‘Een van de belangrijkste pijlers is Bereidheid om elke
dag beter te worden. Het is de B van BLUF. De overige
letters zijn: L van Leervermogen, U van uitvoering en de
F van Fysieke ontwikkeling. Hier is onze visie op geba-
seerd en beleid op geschreven.’ 

Een praatje en bloemen bij een kampioenschap.
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l De indruk leeft, dat de laatste tien, vijftien
jaar de nadruk ligt op bluf, inzet en minder
op techniek. Zo zijn bijvoorbeeld Kila, Van
Vliet, Tempelaar, Van Laar niet opgeleid. 
Zij moesten uitgaan van technisch verzorgd
voetbal, daarna kwamen karakter en 
fysieke kracht aan de orde. Zijn de tijden
echt totaal veranderd?

‘Ja, het straatvoetbal en extra trainingsuren is verdwe-
nen. Spelers zijn ook veranderd. We hebben in dat kader
de Academie op zondag opgericht, zodat de spelers een
extra mogelijkheid hebben om te werken aan hun techni-
sche vaardigheden. Maar zonder fysieke ontwikkeling en
mentale weerbaarheid heb je geen toekomst meer in het
betaalde voetbal. Met alleen techniek kom je er niet
meer.’ 

l Is de opleiding van AZ ook voor jou een 
(inspirerend) voorbeeld. Wat doet AZ anders
dan ADO Den Haag?

‘Ik ben bij AZ op bezoek geweest. Deze club is een rol-
model voor veel opleidingscentra. Echter, ondanks het
feit dat AZ een groot budget heeft op dit moment is ze
ooit begonnen met een heldere visie. Net zoals wij dit nu
ook doen. Dus ik heb nog vijf jaar nodig om te innove-
ren.’ 

l Is de hype, dat AZ nu als leidend wordt 
gezien, niet persoonsgebonden of toch 
clubgebonden?

‘Dat zou ik je niet kunnen zeggen.’

l Is het niet denkbaar, dat ooit ADO Den Haag
als voorbeeld zal gelden? Zo ja, wat moet er
dan (nog) gebeuren?

‘We liggen zoals eerder gezegd nog zeker vijf jaar achter.
In alle opzichten, maar er ligt wel een moderne visie als
basis om te groeien.’ 

l Scouts langs de lijn, zij komen 'boven' op 
De Aftrap voor de opstelling, drinken een
kop koffie. Tegenhouden doe je ze niet, maar
frustrerend is het wel. Maar, doen wij niet
hetzelfde. Is het niet 'Eten en gegeten 
worden?' Wel elementen die clubbinding
onder druk zetten, niet?

‘Wij scouten alleen bij amateurs of er komt soms een bui-
tenkansje langs van een BVO. De topclubs scouten we-

kelijks bij ons, omdat ze de opleidingskosten wél kunnen
betalen. We zijn kwetsbaar. Zo zijn we best wat spelers
kwijtgeraakt aan de top 5. We staan zelfs bovenaan in
het aanleveren van talent aan andere clubs. Dat betekent
dus dat we goed bezig zijn. We proberen daarom nu ook
onze toptalenten eerder vast te leggen.’

l Wordt nog nadrukkelijker gesteld met al die
zaakwaarnemers, die zich opdringen en ver-
dringen bij de jonge spelers en hun ouders.
Is dit in toom te houden, of valt het mee?

‘Nee, daar heb je weinig invloed op. We geven de ouders
voorlichting. Meer kan je niet doen. De goede zaakwaar-
nemers uitgezonderd hebben de meeste zaakwaarne-
mers in mijn beleving geen toegevoegde waarde voor
een jeugdspeler.’

l Wat is jouw ideaalbeeld voor ADO's 
opleiding?

‘Ik zou graag met een kleiner team collega’s willen 
werken, maar dan wel allemaal fulltime beschikbaar. 
Dan ben je veel efficiënter en wendbaarder. De huidige
parttimers en/of vrijwilligers zijn waardevol, maar zijn niet
duurzaam inzetbaar.’

l Kun je daarover praten met Joris Mathijsen
en Natascha van Grinsven (algemeen 
directeur, red.)? En de waarnemers van de
eigenaar van de club?

‘Jazeker. Dat zijn gezonde en constructieve gesprekken.’ 

l Wordt er wel eens gepraat over uitwisseling
van spelers van de andere BOLT-clubs? BOLT
is de organisatie, die de eigenaar is van de
club en ook nog een aantal clubs in het 
buitenland bezit, red.).

‘Op dit moment wordt er voorrang aan onze eigen 
spelers gegeven, maar ik sluit dit niet uit dat er soms een
uitwisseling zal plaatsvinden. Dit is de verantwoordelijk
van Joris Mathijsen.’ 
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l Zou het hier organiseren van het Internatio-
naal Jeugdtoernooi van BOLT-clubs niet een
ideale wapenschouw zijn?

‘Dat zou geweldig zijn. Dit is overigens al een keer 
geopperd om te organiseren.’ 

l Volgend seizoen geen Onder 10 meer? 
Wat is hiervan de reden?

‘Hier is goed over nagedacht. De ADO Den Haag 
Voetbalacademie is nu twee jaar actief, waarin spelers
van O9-O12 kunnen meetrainen. Zo kunnen ze langer in
hun eigen clubteam blijven voetballen en krijgen zij 10
weken lang extra trainingen op BVO-niveau. Uiteindelijk
kunnen zij doorstromen naar de BVO als ze aan de 
ADO Den Haag-voorwaarden voldoen.’

l Die zondagactiviteiten op De Aftrap, staan
deze onder auspiciën van ADO Den Haag?

‘Ja, dat is dus onze Pre-Academie. Een voorportaal voor
onze scouting. Spelers kunnen we zo langer volgen. 
En als ze goed genoeg zijn, dan stromen ze pas in.’ 

l Wie geven die trainingen? Komen er talenten
uit voort?

‘Dat zijn onze trainers. Zij verzorgen de organisatie en de
training. En er komen zeker talenten uit voort. We heb-
ben zolang de Academie bestaat (tweede seizoen) meer
dat 20 spelers in onze jeugdopleiding opgenomen.’ 

l Onze buren zijn de Sportcampus, HALO, ROC
Mondriaan en Topsport. Wordt daarmee sa-
mengewerkt? Is er ook overleg, structureel?

‘Ja, we doen samen allerlei testen bij onze spelers. Ook
leveren zij stagiaires en meerdere expertise. Ik hoop, dat
we dit verder kunnen uitbouwen.’ 

l Hoe is de samenwerking met clubs uit de
regio? Er zijn clubs die een soort overeen-
komst hebben met andere bvo's.

‘Goed. We organiseren veel initiatieven zoals diverse
trainers opleidingen, visitaties en buddybezoeken.’ 

l Wat zijn jouw persoonlijke ambities?
‘Mijn ambitie is om dagelijks te kunnen werken aan de
ontwikkeling van talent. Voel me prima in deze functie,
want alle noodzakelijke werkvelden waarmee ik de afge-
lopen 30 jaar te maken had, komen samen. Ik heb 25
jaar ervaring als trainer, 8 jaar als scout, ruim 20 jaar als
KNVB-docent en heb meer dan 10 jaar leiding gegeven
binnen diverse toporganisaties.’ 

De Pre-Academie op zondagmorgen op De Aftrap.
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ALS HOCKEYERS WAREN MIRJAM FLORE EN
ANNIE HOEK JARENLANG PLOEGGENOTEN BIJ
HDM, EERST IN SUCCESVOLLE JEUGDTEAMS, 
VEEL LATER IN DE OP HET HOOGSTE NIVEAU
UITKOMENDE VETERANENPLOEG. NA ELKAAR
EEN HELE TIJD ALLEEN SPORADISCH TE HEBBEN
GEZIEN, ZIJN ZIJ SINDS KORT WEER HERENIGD
BIJ ADO DEN HAAG. ANNIE HOEK IS SINDS
2021 ALS TEAMMANAGER ACTIEF VOOR HET
EERSTE VROUWENTEAM, MIRJAM FLORE NAM
PER 1 OKTOBER DE ROL VAN OPERATIONEEL 
COÖRDINATOR VAN DE JEUGDOPLEIDING 
OP ZICH.

In de bestuurskamer van De Aftrap halen Annie Hoek 
en Mirjam Flore met plezier herinneringen op aan hun
goede oude tijd op het fraaie complex van hdm, gelegen
achter de duinen aan de Theo Mann Bouwmeesterlaan.
"Annie was ouder dan ik, maar voor belangrijke toer-
nooien zoals om het Nederlands kampioenschap werd 
ik altijd naar haar teams overgeheveld", vertelt Mirjam
Flore. Hun 'glory days' in de jeugd van hdm leverden 
beiden een hele reeks bokalen en medailles op, want
zowel op het veld als in de zaal behoorde de club tot de
top van Nederland. "Wij wonnen altijd alles", weet Annie
Hoek nog. In de A1 maakten gescheurde enkelbanden
een einde aan aan haar hockeyloopbaan. "Nu zou je met
zo'n blessure bij het team zijn gehouden, maar destijds
was het: toedeloe." Klaar met hockey op het hoogste 
niveau én met de middelbare school haalde Hoek in wat
zij als jonge topsporter had gemist en ging daarna in 
Madrid aan de slag als au-pair.
Voor Flore was een meisjesboekdebuut weggelegd in

dames 1. "Ik was op mijn 15de één van de ballenmeis-
jes, toen er zoveel blessures waren dat ik werd gevraagd
om mee te spelen. Zo werd ik de jongste speler die 
ooit het eerste van hdm heeft gehaald. Ik speelde dat
seizoen zowel voor de B1, de A1 als dames 1." Op een
gegeven moment switchte zij van hdm naar Rotterdam. 
"Daar waren meerdere redenen voor. Als jeugdinternatio-
nal moest ik op het hoogste niveau spelen. Toen hdm 
degradeerde, kreeg ik voor één jaar dispensatie. Dat 
seizoen zijn wij weer gepromoveerd." Na dat succes 
besloot zij gehoor te geven aan de lokroep van een
teamgenoot in Oranje. "Fatima Moreira de Melo vroeg
mij al langer om met haar bij Rotterdam te komen spelen.
Wij waren al in de jeugd vriendinnen, zaten bij Nederland
altijd samen op een kamer."

Altijd gezellig
Lang na hun topsportcarrière troffen Flore en Hoek 
elkaar opnieuw bij hdm in het hoogste veterinnenteam.

MIRJAM FLORE EN ANNIE HOEK:
NA FAMILIECLUB HDM HERENIGD 
BIJ ADO DEN HAAG

Annie Hoek Mirjam Flore
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Annie Hoek begeleidt de wissel bij ADO
Den Haag Vrouwen.
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Flore vond het leuk weer uit te komen in een team van
vroegere coryfeeën, met wie zij al haar hele leven had
gespeeld. Ook de tegenstanders waren goede beken-
den. "Daar kon je leuke gesprekken mee voeren over
zaken als het moederschap en werk." Beiden waren 
tevens in andere rollen voor de club actief. Zo was Hoek
trainer, coach en teammanager van het team van haar
dochter Talie en later teammanager van dames 1. 
Flore stond al vanaf haar 16de als jeugdtrainer en -coach
op het veld. Die tegenprestatie werd ook verwacht van
de spelers van het hoogste damesteam. "Die zijn 
allemaal actief bij de hoogste jeugd." Flore nam later
eveneens een team van haar dochter en van haar zoon
onder haar hoede en was actief als coördinator.
Die actieve betrokkenheid past bij hdm, door Hoek en
Flore gekarakteriseerd als een echte familieclub. Mijn

vader was jarenlang bondsschiedsrechter. Daarna 
werd hij omroeper dames en heren 1", vertelt Flore.
"Mijn broer en zijn drie kinderen hockeyen er nu. 
Ik probeer er elk jaar zeker twee keer te komen kijken,
want het is er altijd leuk en gezellig."

Geelgroen bloed
Annie Hoek was nog teammanager van hdm dames 1,
toen zij die rol twee jaar geleden ook op zich nam bij de
vrouwen van ADO Den Haag. "Het eerste jaar deed ik
dat samen met Ellen van den Berg. hdm ging voor mij
toen nog voor, maar toen Ellen het in haar werk steeds
drukker kreeg, moest ik een keuze maken." Dat die
keuze toen op ADO Den Haag viel, was voor Hoek niet
meer dan logisch. "Ik heb altijd al geel-groen bloed
gehad. Ik kom uit Den Haag, dus ik ben fan van de club.
Bovendien was ik ook toe aan iets anders." Wat trok haar
in de rol van teammanager? "Toen ik daarvoor bij hdm
werd gevraagd, vond ik dat vooral een eer. Bovendien
kende ik de spelers." Aanvankelijk overwoog zij nog de

Landskampioen met hdm bij de veterinnen. Annie Hoek
achterste rij tweede van links en Mirjam Flore tweede van
rechts.
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rol bij hdm eerst alleen bij thuiswedstrijden te vervullen.
"Maar als ik iets doe, dan doe ik het ook all the way. En
met z'n allen in de auto naar uitwedstrijden rijden, bleek
heel gezellig."
Mirjam Flore stond inmiddels al langer bij ADO Den Haag
langs de lijn als 'gezellige ouder' van haar van hockey
naar voetbal geswitchte zoon Jasper. "Hij speelt hier nu
voor het vijfde seizoen." Vorig seizoen zorgde zij voor
een heuse coup door de club te attenderen op de 
mogelijkheid topsportcoach Troy Douglas binnen te
halen. Toen ADO Den Haag dit seizoen een nieuwe 
regelneef voor De Aftrap zocht als opvolger van Falco
van den Eijnden, voelde Flore zich geroepen. "De ten-
dens in mijn leven is dat alles mij overkomt. Zo heb ik 
op hoog niveau gehockeyed, in Amsterdam veel organi-
satorisch werk gedaan op het gebied van sport en kinde-
ren, bij de sportredactie van de Telegraaf Groep gewerkt
en toen ik eenmaal kinderen had in het gymnastiekon-
derwijs. Dat paste allemaal goed en op dit moment, wilde
ik heel graag weer een coördinerende rol vervullen." 

Groter clubgevoel
Hoek vindt het teammanagerschap bij hdm en ADO 
Den Haag niet veel van elkaar verschillen. "De werk-
zaamheden an sich zijn niet verschillend. Je organiseert
alles rond het team." Ook de spelers zijn goed vergelijk-
baar. "Bij het voetbal combineert iedereen de sport ook
met school of werk, wat veel discipline vraagt. Bij het
hockey trainen de spelers niet alle dagen, maar wel veel.
Wat wel een verschil is, is dat bij hdm alles op één 
locatie is gevestigd, waardoor je iedereen sneller tegen
het lijf loopt. Hier voetballen de vrouwen in het stadion en
trainen zij in Rijswijk, de meidenteams trainen en spelen
bij Scheveningen en de jongens op De Aftrap. Het zou
mooi zijn als dat in de toekomst allemaal bij elkaar zou
komen. Dan wordt je clubgevoel nog groter.’

Wat Flore als een verschil ervaart, zijn de grotere belan-
gen die aan het voetbal zijn verbonden. "Met voetbal is
meer geld gemoeid en worden andere dingen gevraagd.
Hier is meer dynamiek en moet je soms per dag hande-
len. In het hockey wordt meer gewerkt volgens vaste 
patronen en werken ook meer vrijwilligers en minder 
professionals. Een verschil is verder, dat je bij hdm met
meer teams te maken hebt. Hier werk je alleen met top-
sportteams, in het hockey heb je ook te maken met
breedtesport."

Prullenbak
Met hun lange historie in het hockey weten Annie Hoek
en Mirjam Flore dat de voetballerij in bepaalde opzichten
best wel eems wat kan opsteken van die andere wereld.
Spontaan noemen zij innovaties als de prullenbak met ijs
om herstel te bevorderen, de VAR, het vrij doorwisselen,
de self-pass, de afschaffing van buitenspel. "Heerlijk",
herinnert Hoek zich die laatste spelregelwijziging.
"Daardoor kon ik dieper in de spits gaan staan." Dat het
hockey veel sneller vernieuwt dan het voetbal, verklaart
Flore deels door de minder grote belangen. "Daardoor
kun je ook makkelijker dingen uitproberen." "Zoals het
gebruik van hartslagmeters en headsets", geeft Hoek
nog wat andere voorbeelden. "Co Adriaanse en 
Louis van Gaal waren daarom ook fans van hockey",
weet Flore. "In het hockey verandert er elk jaar wel weer
een regel", aldus Hoek. "En daar worden die niet eerst
alleen bij de jeugd getest, al is het wel zo dat alle lagen
feedback geven over veranderingen", vult Flore aan. 

Roeland Gelink

Met hdm-veterinnen bij huldiging tijdens Haags Sportgala
2018 met Annie Hoek in het midden en Mirjam Flore 
geheel rechts.

ADO POST TERUG- EN VOORUITBLIK
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Kazuyuki Toda,
Japanse international als 
ADO’s Rijzende Hoop 

IN DE WINTERSTOP VAN 2003-2004 ZOEKT ADO
DEN HAAG NAARSTIG NAAR VERSTERKING. DE
RENTREE IN DE EREDIVISIE NA EEN ELF SEIZOENEN
DUREND VERBLIJF IN EEN KLASSE LAGER, VERLOOPT
SPORTIEF NIET GEHEEL NAAR WENS EN GEEFT
GEEN HOOPVOLLE PERSPECTIEVEN OP PROLONGA-
TIE. ALGEMEEN DIRECTEUR ROBERT LANGENBACH
PRESENTEERT PROMPT EEN SERIE NIEUWE KRACH-
TEN, DIE IN STAAT WORDEN GEACHT MET DE 
BESTAANDE SELECTIE HET EREDIVISIESCHAP VEILIG
TE STELLEN. 

De nieuwelingen zijn Tarik Oulida, Regilio Simons, 
Alberto Saavedra en de Japanse international Kazuyuki
Toda. En zeker de komst van de laatste mag opmerkelijk
worden genoemd.Twee jaar eerder nam Toda met de 
nationale ploeg van Japan deel aan het WK 2002, waarin
zij in de eerste ronde zelfs groepswinnaar werd. Daarna
toonde Turkije zich iets sterker dan de mannen uit het
Land van de Rijzende Zon (1-0), van wie de Fransman
Gérard Troussier de coach is. Het optreden van Toda
vormt voor Tottenham Hotspur aanleiding Toda naar 
Londen te halen. Op White Hart Lane komt Toda niet 
verder dan vier optredens in de Premier League. 
Dit, hoewel hij vol flair bij zijn presentatie had aangekon-
digd naar Engeland te zijn gekomen om Roy Keane te
verslaan. 

Rob Jansen van het toen samen met broertje Karel jr. 
gedreven bureau Sport Promotion was kind aan huis bij
de Spurs en verneemt uit eerste hand, dat de club een
beetje in de maag zit met Toda. Een goede speler, maar
lang niet altijd passend in de basisploeg. Er rolt een 
voorstel tot uitlenen aan ADO Den Haag uit de bus. 
Toda traint tien dagen mee in het Zuiderpark. 
‘Een duidelijke versterking’, luidt het oordeel pijlsnel. 
Met de overgang van manager Glenn Hoddle naar trainer

Lex Schoenmaker heeft Toda geen probleem. Maar na
het zien van ADO Den Haag-Willem II op 13 december
2003 (0-1) twijfelt de Japanner toch aan het niveau van

Met rood geverfd haar in actie op het WK 2002 tijdens
Japan-België.
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het team. Hij is kennelijk beter gewend dan toch geen
verkeerde spelers van het het toenmalige ADO 
Den Haag als Tommy van der Leegte, Roy Stroeve,
Romeo Castelen, Ferrie Bodde, Cedric van der Gun, 
Jeffrey van As, Peter Hofstede, Gijs Cales en 
Maurice Verberne.

Na enig heen en weer gepraat gaat hij overstag. 
Karel Jansen sr, toen voorzitter van de Businessclub van
de Haagse club, is één van de mensen die zijn invloed
aanwendt om de komst van de middenvelder via externe
sponsors financieel mogelijk te maken. Toda was niet 
alleen de man van de Rijzende Uitgaven (naar verluidt
twee ton), maar ook van ADO’s Rijzende Hoop op 
behoud van het Eredivisieschap. Net als in Engeland
presenteert Toda zich voor een Japanner op een opmer-
kelijk pretentieuze wijze. ‘Hallo allemaal. Ik ben Kazuyuki
Toda. Hoe gaat het?’ De aanwezige pers is verrast en
verbaasd. Zich herinnerend met hoeveel lef Toda zich in
Londen had geïntroduceerd, werd hem gevraagd wie hij

in Nederland wil verslaan. Toda antwoordde: ‘Iedereen!’ 
Gemakkelijker gezegd dan gedaan, zou zeer zeker 
blijken. Bij zijn debuut voor ADO Den Haag op 1 februari
2004 in de toen nog Amsterdam ArenA geheten 
thuishaven van Ajax passeerde Kazuyuki Toda al in 
de zesde minuut zijn eigen doelman Dorus de Vries, 
hetgeen de voorbode was van de nederlaag van 4-0. 
Een week later verloor ADO Den Haag met 1-0 bij 
Willem II, maar daarna volgde een periode van succes-
sen, die uiteindelijk de basis vormden voor de beoogde
prolongatie van het Eredivisieschap (FC Groningen 3-1,
Feyenoord 2-2, Roda JC 1-0, Volendam winst van 0-2).
Daarna moest de ploeg het geduld opbrengen tot in april
en mei de nog benodigde punten binnenkwamen: 
FC Twente 1-0, Heerenveen 1-0 en de competitie te 
besluiten met de thuiswedstrijd tegen NEC. Het werd
werkelijk een feestwedstrijd: voor aanvang wordt het 
huidige logo onthuld en de ploeg draait met aandoenlijk
enthousiasme en flair NEC helemaal dol door te triomfe-
ren met 4-1. ADO Den Haag blijft in de Eredivisie, alleen
Toda vertrekt. Hij wordt wel luid bejubeld uitgeluid, 
bedankt voor de bewezen diensten in 16 wedstrijden 
en daarin de verwachtingen van de Rijzende Hoop op
ADO’s langere verblijf in de Eredivisie mede waar heeft
gemaakt.     

Het vervolg van zijn carrière brengt Toda terug naar
Japan met uitstapjes naar Zuid-Korea en Singapore. 
Zelden blijft hij langer dan een seizoen bij een club, maar
kleurrijk is Toda letterlijk en figuurlijk wel. Hij kleurt niet 
alleen zijn wedstrijden met geel en af en toe rood, maar
ook bijvoorbeeld zijn haar. Spelen met paarse en andere
kleur haardracht is hem niet vreemd. En hij zorgt als 
speler van Tokyo Verdy nog voor een weinig fraai 
opmerkelijk incident door David Beckham, toen spelend
voor Real Madrid, in het gezicht te spugen… Op 1 
december 2013 zet hij een punt achter zijn actieve 
voetballoopbaan. Tegenwoordig is hij manager 
SC Sagamihara, een club spelend in de 3e league 
van het Japanse voetbal. En vlakbij zijn geboortestad
Machida.
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LOOPBAAN IN FEITEN EN CIJFERS 

Geboren: 30 december 1977 in Machida (Japan)

Loopbaan al prof:
1995-2002: Shimizu S-Pulse (Japan)                         
163 wedstrijden, 2 doelpunten

2002-2003: Tottenham Hotspur (Engeland)                
4 wedstrijden, geen goals

2003-2004: ADO Den Haag                                           
16 wedstrijden, 1 eigen doelpunt

2004-2005: Shimizu S-Pulse (Japan)                            
12 wedstrijden, geen goals

2005-2006: Tokyo Verdy (Japan)                                  
23 wedstrijden, geen goals

2005-2008: Sanfrecce Hiroshima (Japan)                   
62 wedstrijden, 2 doelpunten  

2008-2009: JEF United (Japan)                                      
12 wedstrijden, geen goals

2009-2010: Gyeongnam (Zuid-Korea)                           
6 wedstrijden, geen goals

2010-2012: Thespa Kusatsu (Japan)                             
23 wedstrijden, twee doelpunten 

2012-2013: FC Machida Zelvla (Japan)                          
2 wedstrijden, geen goals

2012-2013: Warriors FC (Singapore)                              
0 wedstrijden.

Gele kaarten:
Bij Shimizu S-Pulse 53x (!), 5x tweemaal geel, 3x rood.
Bij Sanfrecce Hiroshima: 24x, 1x tweemaal geel
Bij Tokyo Verdi: 5x, 1x tweemaal geel
Bij Thespa Kusatsu: 6x
Bij Warriors FC: 6x
Bij ADO Den Haag: 2x
Bij JEF United: 3x
Bij Gyeongnam: 2
Bij Tottenham Hotspur: geen
Bij Machida Zelvla: geen

International Japan:
2001-2002: 20 interlands (1 doelpunt)
2002: deelnemer aan WK (4 wedstrijden: tegen België, 2-2;
Rusland, 1-0, Tunesië 2-0, Turkije 0-1)

Wedstrijden voor ADO Den Haag
1 februari 2004: Ajax-ADO Den Haag 4-0 (eigen doelpunt)
8 februari 2004: Willem II-ADO Den Haag 1-0
11 februari 2004: ADO Den Haag-FC Groningen 3-1
15 februari 2004: ADO Den Haag-Feyenoord 2-2
25 februari 2004: ADO Den Haag-Roda JC 1-0
29 februari 2004: Volendam-ADO Den Haag 0-2
6 maart 2004: ADO Den Haag-AZ 2-3
14 maart 2004: Vitesse-ADO Den Haag 1-0
21 maart 2004: RBC-ADO Den Haag 0-0
4 april 2004: FC Utrecht-ADO Den Haag 5-3
10 april 2004: ADO Den Haag-RKC 1-3
17 april 2004: ADO Den Haag-FC Twente 1-0
25 april 2004: NAC-ADO Den Haag 1-0
1 mei 2004: ADO Den Haag-Heerenveen 1-0
9 mei 2004: PSV-ADO Den Haag 3-2
16 mei 2004: ADO Den Haag-NEC 4-1

1 december 2013: einde actieve voetballoopbaan:

Als manager:
1 februari 2023-heden: SC Sagamihara (3e league, Japan)
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TERUGBLIK ADO 1
TIJDPERK VAN WISSELVALLIGE RESULTATEN MAKEN 

ZOEKTOCHT NAAR BALANS TOT MISSIE

SUCCES EN TEGENSLAG IN EXTREMIS WISSELDEN ELKAAR AF. IN EXTREMIS GELIJKSPELEN 
BIJ FC DORDRECHT, EEN THUISZEGE LATEN GLIPPEN TEGEN KOPLOPER WILLEM II IN DE 
SLOTMINUUT. TUSSENDOOR EEN GIGANTISCHE UITHAAL TEN GUNSTE (6-0) IN DE 

THUISBEURT TEGEN JONG FC UTRECHT, VERVOLGENS VOLSTREKT ONNODIG VERLIEZEN BIJ
HELMOND SPORT EN EINDIGEN MET EEN HEERLIJK POTJE VOETBAL THUIS TEGEN NAC

MET BEAUTY’S VAN DOELPUNTEN. HET IS DUIDELIJK, DE LAATSTE HELFT VAN NOVEMBER
EN DE EERSTE VAN DECEMBER STOND BOL VAN WISSELVALLIGE RESULTATEN. DAAROM

LIJKT DE MISSIE VAN HET RESTANT VAN 2023 EN DE START VAN 2024 DUIDELIJK: 
ZOEKEN NAAR BALANS.

24 NOVEMBER 2023
FC DORDRECHT-ADO DEN HAAG 2-2 (2-1)

De tweede interlandbreak is voorbij. Spelers keren terug
van hun soms verre buitenlandse avonturen, al dan 
niet met jetlag ondanks de vele voorzorgmaatregelen. 
Desalniettemin kende trainer Darije Kalezic voor de 
uitwedstrijd tegen FC Dordrecht min of meer een 
luxeprobleem. Immers, Daniel Granli was terug van 
slepend blessureleed en vormde met Matteo Waem de
centrale verdediging. Kürsad Sürmeli moest ook van-
wege een blessure verstek laten gaan in de voorbije tijd
en was terug in de middenlinie om zijn stuurmanskwali-
teiten te etaleren, die bijvoorbeeld in de laatste wedstrijd,
thuis tegen SC Cambuur node werden gemist. En dan
was voor Malik Selouki een plek hangend op het midden-

veld een plaats ingeruimd voor de snelle lichtvoetige 
creativiteit en Lasse Vigen zou er in principe fungeren 
als stofzuiger.
ADO Den Haag nam in de eerste minuten van het duel
aan de Krommedijk, waar werkelijk barre weersomstan-
digheden heersten, het initiatief. Gezien het spelbeeld
van de ouverture voelde het als een vorm van ongerech-
tigdheid, dat FC Dordrecht de score opende. Nu had
ADO Den Haag dit in feite geheel aan zichzelf te wijten.
Henri Koudossou leed knullig balverlies, waardoor de
rest van de veldbezetting niet meer klopte. FC Dordrecht
buitte dit met snelle combinaties effectief uit. Ilias Se-
baoui mocht zich als de eerste schutter van de avond
laten noteren. De aanhang van de thuisclub permitteerde
zich te veel vrijheden in het uiten van de vreugde door
bier op het veld te gooien in plaats van het op te drinken.
Scheidsrechter Wiersma volgde het voorgeschreven pro-
tocol, liet inrukken om tien minuten later de wedstrijd te
hervatten. Opnieuw ondernam ADO Den Haag de 
eerste initiatieven, waarvan de kansrijk instappende 
Henk Veerman na een voorzet van Koudossou bijna 
succes had. Na een half uur kwam de Haagse ploeg op
gelijke hoogte via een door Joel Ideho ingeleide aanval.
Bart van Hintum zette de bal vanaf de linkervleugel voor
en de vanuit de tweede lijn naar de Dordtse doelmond
opgerukte Lasse Viren maakte hoog opspringend met
een kopbal zijn eerste treffer in Haagse dienst. De treffer
had mentale waarde, het Dordtse balbezitpercentage
daalde van 60 naar 51. Daarom was het wat sneu, dat in
de extra tijd voor rust ADO Den Haag toch weer op ach-
terstand kwam. En nota bene door een schlemielig eigen

Ultieme vreugde bij Henk Veerman na zijn een punt opleve-
rende gelijkmaker met aangever Daryl van Mieghem.
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doelpunt van Daniel Granli, die de bal na een Dordtse
inzet toucheerde en doelman Kilian Nikiema verraste: 
2-1. In de tweede helft leek de jacht op de gelijkmaker en 
vervolgens naar meer een missie, die niet zou slagen.
ADO Den Haag voerde de druk op, Kalezic trachtte eerst
met de wissel Jort van der Sande voor Lasse Vigen meer
diepgang in de ploeg te krijgen, omdat de stofzuigerfunc-
tie in feite niet meer zo nodig was gezien het spelbeeld.
Om meer kracht en nog meer diepgang te verkrijgen
ruilde hij Sellouki in voor Sacha Komljenovic. Mohamed
Hamdaoui kwam in het veld voor de verversing van 
balvaardigheid als vervanger van Ideho. En Amir 
Absalem completeerde het trio vervangers in de 
73e minuut als stand in voor Granli. Echter, voordat de
drievoudige wissel effect sorteerde stond FC Dordrecht
oog in oog met de 3-1. Nikiema was ditmaal de 
reddende Haagse engel.
In de soms chaotische jacht op de gelijkmaker claimde
alles wat Haags was ook nog een strafschop, toen 
Veerman tijdens één van de doelworstelingen onderuit
werd getrokken. Scheidsrechter Wiersma weigerde een
stipnotering, omdat hij eerder een duwfout van Veerman
had geconstateerd. Het duurde tot de derde minuut van
de extra tijd eer ADO Den Haag profijt trok van het 
duurzame zwoegen. Uit een hoekschop van Daryl van
Mieghem kopte Henk Veerman raak. En net zoals op 6
november bij Jong PSV leek de Haagse ploeg zelfs nog
voor de winst te gaan. Na een Haagse hoekschop 
bemachtigde Koudossou de afvallende bal en vuurde 
op het Dordtse doel. De speeltuig verdween in de kluwen
van Dordtse verdedigers, maar niet in het net. Toch
treurde ADO Den Haag niet, maar was eerder opgelucht
dat er niet was verloren. En FC Dordrecht baalde, dat de
tot lang sluimerende stunt alsnog verdween in de duister-
nis.

Scoreverloop: 5. Sebaoui 1-0, 30. Vigen 1-1, 45 + 1.
Granli (in eigen doel) 2-1, 90 + 3. Veerman 2-2
Scheidrechter:Wiersma
Gele kaarten: Sebaoui (FC Dordrecht) en Ideho (ADO
Den Haag)
Toeschouwers: 3.335

Opstelling FC Dordrecht
Plogmann; Hilton, van der Avert, Tsoungui, Bronkhorst;
Schuurman, ’t Zand, Segecic (82. Osundina); Suray 
(88. Aberkane), Sebaoui (69. Noc), Kriwak.

Opstelling ADO Den Haag
Nikiema; Koudossou, Granli (73. Absalem), Waem, 
Van Hintum (83. Siereveld); Sürmeli, Vigen (61. 
Van der Sande), Sellouki (73. Komljenovic); 
Van Mieghem, Veerman, Ideho (73. Hamdaoui).

27 NOVEMBER 2023
ADO DEN HAAG-JONG FC UTRECHT 6-0 (4-0)

Kort op het optreden bij FC Dordrecht volgde op een
barre ijskoude maandagavond de thuisbeurt tegen Jong
FC Utrecht. Een formatie, die deze competitie een faam
opbouwde van reuzendoder. Zij het voornamelijk in thuis-
wedstrijden, waar FC Groningen, Roda JC, SC Cambuur
en De Graafschap met nul punten naar huis werden ge-
stuurd. En, niet al te lang geleden had Willem II het in 
Tilburg het nodige te stellen met de Utrechtse beloften.

Pas na een rode kaart voor de jonge Domstedelingen
pakte de Tilburgse koploper de winst. Dus was het 
oppassen geblazen voor de boys van trainer Darije 
Kalezic, die trouwens de afgelopen twee seizoenen de
scepter zwaaide bij Jong FC Utrecht.
Een opvallende wijziging in de Haagse opstelling: 
Matteo Waem had een blessure, die niet tijdig was gene-
zen. Dus vormden Bart van Hintum en Daniel Granli de
centrale verdediging. In Granli stelde Kalezic een groot
vertrouwen en noemde het een gemis, toen de Noor door
blessureleed vrij lange tijd niet inzetbaar was. Aanvanke-
lijk bevestigde Granli het vertrouwen van zijn trainer door
bij het eerste Utrechtse gevaar opruimwerkzaamheden
voor zijn rekening te nemen. Hierop volgde een korte 
periode van een serie net niet aankomende Haagse 
passes op Utrechtse helft. Vooral op links leek ADO 
Den Haag door toedoen van Joel Ideho knap op dreef.
Hij voorzag Henk Veerman van een kopkans, die half

Jort van der Sande, de man van de hattrick.
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werd gemist. De Volendammer bereidde overigens wel
de openingstreffer voor door de bal bijna vanaf de doel-
lijn terug te leggen op Jort van der Sande, die raak
schoot waarbij doelman Calvin Raatsie, ook eerste 
doelman van Jong Oranje, slechts het nakijken had.

Vervolgens kwam er een tijdperk van langdurig Utrechts
balbezit, waar ADO Den Haag bijkans geen been tussen
kreeg. Integendeel, de thuisclub ging er paniekerig mee
om. Zeker driemaal vergaloppeerde zich Granli, die 
daarmee juist zijn door Kalezic opgeplakte etiket van 
vertrouwen van zich los leek te peuteren. In die situaties
reageerde doelman Kilian Nikiema subliem met handen,
vuisten, voeten en katachtige reflexen. Het leek wel alsof
Granli door de bondscoach van Burkina Faso was 
gevraagd de jonge doelman op de proef te stellen voor
komende interlands.
Toen ADO Den Haag dat benauwde Utrechts kwartiertje
zonder kleerscheuren was doorgekomen, lukte het weer
om vooral via Ideho het spel te verplaatsen. De handige
linkerspits voorzag Daryl van Miechem van een pass,
waarbij doelman Raatsie vooralsnog als stootblok kon
dienen. Maar toen ADO Den Haag het een keer over
rechts probeerde zag Lasse Vigen kans een goed uitko-
mende voorzet af te leveren richting het rossige hoofd
van Jort van der Sande was het weer eens raak: 2-0.
Een minuut later was Van der Sande de man van de as-
sist, waarbij de inlopende Joel Ideho met een bekeken
kopbal richting de verste hoek voor 3-0 zorgde. En nog
voor rust gaf Van der Sande een staaltje subliem voetbal
weg door de bal na een verre pass van Henri Koudossou
via de borst voor de voet te leggen en uit te halen: 4-0!
In de tweede helft zette ADO Den Haag het vroeg 
gekomen heerlijk avondje vrolijk voort, al duurde het tot

de 74e minuut eer de score werd opgevoerd. Daryl van
Mieghem profiteerde in de rebound, nadat Björn Hardley
de bal na een inzet van Ideho op de doellijn had gekeerd.
Een minuut later kreeg Van Mieghem opnieuw de kans
om te scoren, maar ditmaal stond doelman Raatsie op
zijn post. Nog eenmaal vond ADO Den Haag het net via
Malik Sellouki na een voorzet van Amir Absalem en een
voorassist van Ideho, die met Nikiema en Van der Sande
deze avond de show stalen. Trouwens, Van der Sande
mocht vanwege zijn productie van drie treffers de wed-
strijdbal mee naar huis nemen, hij had in het slotkwartier
nog talloze mogelijkheden om te score op te voeren.     

Scoreverloop: 14. Van der Sande 1-0, 37. Van der
Sande 2-0, 38. Ideho 3-0, 41. Van der Sande 4-0, 73. 
Van Mieghem 5-0, 76. Sellouki 6-0.
Scheidsrechter: Timmer
Gele kaarten: Van Mieghem, Veerman en Van Hintum
(ADO Den Haag, Andersen, Viereck en Boumenjal 
(Jong FC Utrecht).
Toeschouwers: 4.295

Opstelling ADO Den Haag
Nikiema; Koudossou, Granli (62. Asante), Van Hintum,
Absalem; Sürmeli (83. Gustina), Vigen (62. Sellouki), 
Van der Sande; Van Mieghem, Veerman 
(77. Komljenovic), Ideho (77. Hamdaoui).

Opstelling Jong FC Utrecht
Raatsie; Boumenjal, Viereck, Hardley, Held 
(77. Van Hees); Andersen, Van der Wegen (66. Bukala),
Schlichting (46. Oehlers); El Arguioui (46. Edhart), 
Blake (46. Yah), Van de Haar.

1 DECEMBER 2023
HELMOND SPORT-ADO DEN HAAG 3-2 (2-1)

Winnen bij Helmond Sport zou betekenen, dat ADO Den
Haag uitstekend zaken zou kunnen doen op de ranglijst.
Immers, diverse rivalen speelden deze avond tegen el-
kaar. Dus, hoe het ook zij, de concurrentie verspeelde
punten. Maar ja, de realiteit aan het einde van de koude
vrijdagavond was, dat de ploeg van trainer Darije Kalezic
weer niet op het ‘moment suprême’ profiteerde door zelf
te verliezen met 3-2. En wéér een onnodige nederlaag.
Voor de zesde keer in deze competitie weer een slecht
begin door al snel een achterstand op te lopen. Binnen
tien minuten stonden de gastheren met 2-0 voor. 
Eerst kon Arno van Keilegom vrij intikken na een voorzet 

Joël Ideho, die voortdurend langs bewaker Boumenjal 
wervelde.
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van de altijd schrandere Joeri Schroijen. Daarna mocht
Martijn Kaars zijn topscorerspositie in de Keuken 
Kampioen Divisie versterken door eveneens vrijstaand in
de doelmond na een pass van Mohamed Mallahi de bal
achter Kilian Nikiema te tikken. Weer die wanorde, waar
Daniel Granli ondanks een serie fouten in de thuiswed-
strijd tegen Jong FC Utrecht (zonder fatale gevolgen) 
het vertrouwen kreeg van trainer Kalezic. Daar Matteo
Waem terugkeerde van een blessure belandde Bart van
Hintum ditmaal op de reservebank. Amir Absalem kreeg
ditmaal de voorkeur om als linkervleugelverdediger te
fungeren.
Nu raakte ADO Den Haag voor de zoveelste keer dit 
seizoen niet in paniek na een dubbele draai om te oren.
De remontada – moet toch inmiddels eigenlijk remon-
tADO heten – zou ook in Helmond gestalte krijgen. 
Uit een pass van Jort van der Sande tekende Henk 
Veerman in de 23e minuut de 2-1 aan. Hij ontsnapte 
aan de bewaking van de Helmondse verdediging,
maakte met een ‘aai’ over de bal doelman Wout van 
der Steen een kansloze man en schoof de bal 
uiteindelijk beheerst in het doel.
Toch bleef de drive in Haagse gelederen wat onder 
de maat. Helmond Sport ondernam nog steeds meer
doelpogingen en niet dat zoiets per se moet, het maakte
ook meer overtredingen. Na een half uur stond ADO 
Den Haag nog op nul activiteiten tegen de regels. Na rust
speelde ADO Den Haag intensiever, liet zich veel meer
gelden dan voor de thee. En weldra kwam Veermans
elfde competitietreffer ter wereld, na een voorzet van
Joel Ideho en voorassists van Matteo Waem (balverove-
ring in de defensie) en Amir Absalem (pass over links op

Ideho). In de 63e minuut leek Veerman zelfs tot zijn
derde treffer van de avond te komen. Uit een hoekschop
van Daryl van Mieghem kopte de Volendammer net over
het Brabantse doel. Blijkbaar zag de redactie van de
website van VI in deze actie een doelpunt. Ruim een
kwartier lang gaf de website aan, dat ADO Den Haag
leidde met 2-3. De correctie kwam pas, nadat Martijn
Kaars via een strafschop in de tachtigste minuut de stand
op 3-2 in Helmonds voordeel had gebracht. Absalem 
was de veroorzaker door zijn tegenstander in het Haagse
strafschopgebied vast te pakken. In de resterende tijd
trachtte ADO Den Haag nog een gelijkspel of nog meer
te realiseren. Waar het al diverse keren in deze 
competitie lukte, bleef dit fortuin ditmaal achterwege.
Scoreverloop: 4. Van Keilegom 1-0, 9. Kaars 2-0, 23.
Veerman 2-1, 58. Veerman 2-2, 80. Kaars (strafschop) 
3-2.
Scheidsrechter: Hensgens
Gele kaarten: Van den Eyden (Helmond Sport), Vigen,
Absalem, Granli, Sürmeli en Sellouki (ADO Den Haag).
Toeschouwers: 1.741

Opstelling Helmond Sport
Van der Steen; Schroijen, Krätschmer, Van den Eynden,
Van Vlerken (29. Schmidt); Ludwig (82. Lieftink), 
Van Keilegom, Botos; Mallahi (67. Amuzu), Kaars, 
Van den Hurk (67. Lorentzen).

Opstelling ADO Den Haag
Nikiema; Koudossou, Granli (82. Komljenovic), Waem,
Absalem; Vigen (68. Sellouki), Sürmeli, Van der Sande;
Van Mieghem (88. Siereveld), Veerkman, Ideho 
(82. Hamdaoui).

8 DECEMBER 2023
ADO DEN HAAG-WILLEM II 1-1 (1-0)

Het nabij zijnde feest eindigde toch in een halve kater.
Liefst tot in de vierde minuut van de extra tijd dacht 
ADO Den Haag koploper Willem II te verslaan met 1-0.
Echter, een moment werd de Tilburgse spits Jeredy 
Hilterman de vrijheid gegund in de Haagse doelmond. 
En daarvan maakte hij doel treffend gebruik. Nu was de
puntendeling van 1-1 voor de thuisclub helemaal niet 
verkeerd, maar als het zolang de weelde bezat van een
driepunter dan is het begrijpelijk zuur als er maar één
punt resteert.
Verdiend mocht de late gelijkmaker voor Willem II wel
worden genoemd. De Tilburgers bezaten de betere

Martijn Kaars (10) staat op het punt Kalian Nikiema vanaf
elf meter te passeren en matchwinner te worden.
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ploeg, de rappere spelers, combineerden doorgaans
beter, maar creëerden nauwelijks kansen. ADO Den
Haag vocht als het ware letterlijk en figuurlijk voor wat
het waard was en leek de na een half uur via Amir 
Absalem verkregen voorsprong met man en macht en
met een langdurige verkering met Vrouwe Fortuna tot
aan het eindsignaal van scheidsrechter Higler intact te
houden. Het zou echter niet zo zijn.
Jammer, maar helaas. ADO Den Haag blijft meedoen 
in de top van de Keuken Kampioen Divisie en dus een
factor van betekenis. Maar Willem II toonde wel aan, dat
de ploeg van trainer Darije Kalezic op dat moment niet
tot de absolute toppers van het tweede niveau behoort.
De Tilburgers waren beter zonder echt te domineren.
Trainer Kalezic had de opstelling vooraf al aangepast 
om het lonkende Brabantse gevaar te bezweren. 

Drie verdedigers (Van Hintum, die terug was van een
schorsing, Waem en Granli), met Koudossou en Absalem
aan de verdedigingsflanken (wingbacks). Het middenrif
bestond uit Silvinho Esajas, Vigen en min of meer ook
Van der Sande. Van Mieghem en Veerman vormden de
frontlinie. En een verrassing in het Haagse doel: 
Tim Coremans kreeg de voorkeur boven Kilian Nikiema.
De gedreven doelman had in het bekerduel met Noord-
wijk eind oktober al een scherpe indruk gemaakt. En van
die keuze moet Kalezic zeker geen spijt hebben gehad.
Coremans voorkwam een aantal malen op knappe wijze
een Tilburgse treffer.
Spitsuur kende Coremans niet, daarvoor misten de 

bezoekers deze avond het creatieve vermogen. Maar al
combinerend en soms gunstig uitpakkende manoeuvres
brachten de Tricolores toch enkele keren in de buurt van
de Haagse goalie. ADO Den Haag ontketende gevaar
aan de andere kant, veelal via het betere improvisatie-
werk. En dat oogde soms bijzonder aardig. Zeker de
aanval in de dertigste minuut, waaruit de treffer van
Amire Absalem voortkwam. Lasse Vigen en Henri 
Koudossou verzorgden combinerend op de rechtervleu-
gel voor de voorbereiding. Na de strakke voorzet van
Koudossou dook Absalem plotseling op in de 
Tilburgse doelmond en schoot steenhard raak.
Ondanks het feit, dat Willem II de betere ploeg was,
bleek het Haagse aandeel in de eerste helft toch iets 
groter: 53 procent balbezit, een iets grotere schotvaardig-
heid (5-3, tussen de palen 1-1). Na de rust lagen de 
veldverhoudingen totaal anders. Willem II ontketende
een stormloop richting het Haagse doel, ADO Den Haag
bood fanatiek weerwerk en leek stand te houden. De lat
bracht redding bij een inzet van Tommy Sint Jago. De 
gevreesde reservisten, die trainer Maes inbracht met
onder anderen de laatste weken trefzekere Jeremy 
Bokila, konden met het nodige trek- en duwwerk van 
scoren worden afgehouden. ADO Den Haag leek het
einde als winnaar te halen. Echter, minuut vier van de
extra tijd liet de Haagse defensie na Jeredy Hilterman te
bewaken. Sacha Komljenovic stond nog het dichtst bij
hem en trachtte met een bodycheck de koppende spits
uit balans te brengen. Tevergeefs, de 1-1 was ook niet
door de verbouwereerde Coremans te voorkomen. De
kater werd vervolgens nog vergroot, toen Absalem in een
poging een Tilburgse uitbraak richting de winst onregle-
mentair te voorkomen zijn tweede gele kaart pakte en
nog voor het eindsignaal richting kleedkamers moest.

Scoreverloop: 30. Absalem 1-0, 90 + 4. Hilterman 1-1.
Scheidsrechter: Higler
Gele kaarten: Silvinho Esajas en Asante 
(ADO Den Haag); geen voor Willem II

Amir Absalem viert zijn zeldzaam voorkomende treffer met
een luchtsprong.

Sacha Komljenovic krimpt teleurgesteld ineen na de 
gelijkmaker in extremis van Willem II.
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Rode kaart: Absalem (tweemaal geel)
Toeschouwers: 7.658

Opstelling ADO Den Haag
Coremans; Van Hintum, Waem, Granli, Absalem; 
Koudossou, Van der Sande, Esajas (65. Komljenovic),
Vigen (57. Asante); Van Mieghem (82. Siereveld), 
Veerman.

Opstelling Willem II
Smits; Sint Jago, Behounek, Schouteen, Van Berkel (63.
Sigurgeirsson); Verreth, Bosch (75. Lachkar), Meerveld
(82. De Waal); Doodeman (63. Razak), Hilterman, 
Oosting (75. Bokila).

15 DECEMBER 2023
ADO DEN HAAG-NAC 3-1 (3-1)

Opnieuw een Brabantse tegenstander van kaliber op 
bezoek, NAC met ‘oude’ bekende Boy Kemper, die in het
geelgroen zich vooral onderscheidde met haarscherpe
voorzetten richting afmaker Thomas Verheydt. En een
ploeg in the winning mood. Dit, terwijl ADO Den Haag 
na de op een haar na gemiste zege op Willem II in 
personele zorgen verkeerde vanwege ziekte, blessures
en een schorsing. En daar kwam kort voor de aftrap nog
het wegvallen van fijn besnaard spelende middenvelder
Malik Sellouki bij. Improviseren troef dus voor trainer 
Darije Kalezic.
Mentaal zat het wel snor bij ADO Den Haag. De in het
veld gestuurde spelers maakten een gedreven indruk.
Daarom was het behoorlijk sneu, dat het openingsoffen-
sief een omgekeerd evenredig resultaat opleverde. 
Al in de achtste minuut namen de Bredanaars via 
Roy Kuijpers een voorsprong, omdat doelman 
Tim Coremans de bal door de handen liet glippen. 
Overigens verzorgde Boy Kemper met de voorzet van
links via Aimé Omgba de voorbereiding. 
Coremans’ blooper was een afknapper, maar niet meer
dan dat. ADO Den Haag ging door op de wijze, waarmee
het duel was geopend. Vijf minuten na de openingstreffer
was het al gelijk, nadat Henk Veerman op aangeven van
Daryl van Mieghem de bal fraai over doelman Roy Kort-
smit lobde compleet met topspin. De ene na de andere 
oogstrelende aanval rolde richting het Brabantse doel. 
Van Mieghem lobde naar voorbeeld van Veerman de bal
over doelman Kortsmit en vervolgens reageerde hij knap
op een voorzet van van Joël Ideho, die daarvoor zich de
ruimte creëerde met een serie schijn- en schaarbewegin-

gen. ADO Den Haag had zich de weelde van een 
voorsprong van 3-1 geschapen via treffers om in te 
lijsten. Maar ja, de tweede helft. Wederzijds lang niet
meer van dat hoge gehalte als het eerste bedrijf.
Bovendien had de Haagse verdediging zich te verweren
tegen Bredase aanvallen die als een mes door de boter
gingen. ADO Den Haag hield stand ditmaal, soms met
alle hens aan dek. De blijdschap was er niet minder om
en op de ranglijst klom de ploeg van Darije Kalezic 
op naar de derde plaats achter Willem II en Roda JC. 
Wat in 2023 nog restte was de bekerwedstrijd, 
thuis tegen Sparta en het bezoek aan Jong AZ in 
Wijdewormer. Daarop wordt in deze kolommen pas eind
februari volgend jaar nog even op terugekomen.  

Scoreverloop: 8. Kuijpers 0-1, 13. Veerman 1-1, 24.
Van Mieghem 2-1, 43. Van Mieghem 3-1.
Scheidsrechter: Van der Laan
Gele kaarten: Siereveld, Silvinho Esajas, Veerman,
Werker, Waem (ADO Den Haag) Kemper en Boere
(NAC).
Toeschouwers: 6.721

Opstelling ADO Den Haag
Coremans; Asante, Waem, Siereveld (65. Werker), 
Van Hintum; Silvinho Esajas, Sürmeli, Van der Sande;
Van Mieghem, Veerman, Ideho (90 + 4. Robyn Esajas).

Opstelling NAC
Kortsmit; Koscelnik (85. Marijnissen), Martina, Besselink,
Kemper (85. Wernersson); Garbett (77. Vet), Staring 
(59. Omarsson), Omgba; Kuijpers (85. Jaddi), Boere, 
Janosek.  

De geelgroene schutters links (Veerman) en rechts 
(Van Mieghem).
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UITSLAGEN 

ADO Den Haag 1
24 november 2023: FC Dordrecht-ADO Den Haag 2-2
27 november 2023: ADO Den Haag-Jong FC Utrecht 6-0
1 december 2023: Helmond Sport-ADO Den Haag 3-2
8 december 2023: ADO Den Haag-Willem II 1-1
15 december 2023: ADO Den Haag-NAC 3-1

Onder 21
18 november 2023: ADO Den Haag-FC Twente/Heracles 1-3
25 november 2023: ADO Den Haag-GA Eagles 0-1
2 december 2023: FC Groningen-ADO Den Haag 4-3
9 december 2023: ADO Den Haag-Feyenoord 3-3
16 december 2023: Volendam-ADO Den Haag 3-2

Onder 18
25 november 2023: ADO Den Haag-AZ 0-5
2 december 2023: FC Utrecht-ADO Den Haag 5-3
5 december 2023: ADO Den Haag-Ajax 0-5

9 december 2023: ADO Den Haag-Vitesse 4-1
16 december 2023: ADO Den Haag-PSV 0-0

Onder 17
18 november 2023: AFC’34-ADO Den Haag 1-1
25 november 2023: Almere City FC-ADO Den Haag 0-1
2 december 2023: ADO Den Haag-FC Dordrecht 2-0
9 december 2023: Waterwijk-ADO Den Haag 0-5

Onder 16
18 november 2023: PEC Zwolle-ADO Den Haag 2-2
25 november 2023: AZ-ADO Den Haag 2-1
2 december 2023: ADO Den Haag-FC Utrecht 0-0
9 december 2023: FC Den Bosch-ADO Den Haag 1-1

Onder 15
18 november 2023: GA Eagles-ADO Den Haag 3-1
25 november 2023: PEC Zwolle-ADO Den Haag 1-2

Drukte voor het doel van ADO’s debuterende doelman Ahmed Azmi tijdens de uitwedstrijd tegen FC Groningen onder 21.
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2 december 2023: ADO Den Haag-Volendam 1-0
9 december 2023: Vitesse-ADO Den Haag 5-0
12 december 2023: SC Buitenveldert-ADO Den Haag  0-2 

(beker, op De Aftrap)

Onder 14
18 november 2023: ADO Den Haag-VVV 3-1
25 november 2023: ADO Den Haag-Roda JC 4-0
2 december 2023: FC Dordrecht-ADO Den Haag 

afgelast, naar 16 december
9 december 2023: ADO Den Haag-PSV 1-1
16 december 2023: FC Dordrecht-ADO Den Haag 0-2

Onder 13
18 november 2023: ADO Den Haag-PSV 2-1
25 november 2023: ADO Den Haag-Sparta 1-0
28 november 2023: NAC-ADO Den Haag 1-2
2 december 2023: Spartaan’20-ADO Den Haag 0-2
9 december 2023: ADO Den Haag-NAC 0-1

Onder 12
18 november 2023: ADO Den Haag-Quick o13 1-2
25 november 2023: ADO Den Haag-SC Feyenoord o13 2-4
2 december 2023: JVOZ o13-ADO Den Haag 9-1
6 december 2023: ADO Den Haag-TVC Breda o13 6-2
9 december 2023: ADO Den Haag-HBS o13 1-2

Onder 11
25 november 2023: PEC Zwolle-ADO Den Haag 8-10

Onder 10
18 november 2023: ADO Den Haag-Concordia o11 3-5
25 november 2023: ADO Den Haag-RKDEO o11 4-8
9 december 2023: ADO Den Haag-Quick o11 2-3

ADO Den Haag Vrouwen
17 november 2023: Telstar-ADO Den Haag 1-0
24 november 2023: ADO Den Haag-Excelsior 3-0
9 december 2023: Feyenoord-ADO Den Haag 1-1

Beloften
18 november 2023: ADO Den Haag-AZ 2-0
9 december 2023: Feyenoord-ADO Den Haag 1-2
16 december 2023: ADO Den Haag-PSV 1-3

Vrouwen 2 (onder 17)
18 november 2023: ADO Den Haag-Berkel 8-0
28 november 2023: Die Haghe-ADO Den Haag 0-7
9 december 2023: ADO Den Haag-DSVP 8-1

8-1

Vrouwen (onder 16)
18 november 2023: LYRA jo15-ADO Den Haag 3-0
25 november 2023: ADO Den Haag-Laakkwartier jo15 0-6
6 december 2023: ADO Den Haag-FC Skillz jo15 1-4
9 december 2023: SV Den Hoorn jo15-ADO Den Haag 2-1

Over de knie bij het duel tussen Onder 18 en AZ.
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PROGRAMMA    

ADO Den Haag 1
20 december 2023: ADO Den Haag-Sparta (beker)
23 december 2023: Jong AZ-ADO Den Haag

12 januari 2024: ADO Den Haag-De Graafschap
19 januari 2024: VVV-ADO Den Haag
26 januari 2024: ADO Den Haag-Emmen
2 februari 2024: TOP Oss-ADO Den Haag
11 februari 2024: ADO Den Haag-FC Den Bosch
16 februari 2024: Willem II-ADO Den Haag
23 februari 2024: ADO Den Haag-MVV
1 maart 2024: ADO Den Haag-Jong Ajax

Onder 21
13 januari 2024: Volendam-ADO Den Haag (beker)

Onder 17
13 januari 2024: ADO Den Haag-PSV (beker)

Onder 16
13 januari 2024: Heerenveen-ADO Den Haag

Onder 14
13 januari 2024: Excelsior-ADO Den Haag (beker)

Vrouwen
20 januari 2024: ADO Den Haag-FC Utrecht
28 januari 2024: PSV-ADO Den Haag
4 februari 2024: Fortuna Sittard-ADO Den Haag

Vrouwen 2
3 februari 2024: ADO Den Haag-DSO
24 februari 2024: KMD-ADO Den Haag

Onder 16 (vrouwen)
13 januari 2024: Feyenoord-ADO Den Haag
18 februari 2024: PSV-ADO Den Haag 

(KNVB Campus, Zeist)
3 maart 2024: ADO Den Haag-Sparta 

(Sportpark Westvliet)
3 maart 2024: ADO Den Haag-De Graafschap

(Sportpark Westvliet)

Onder 21 weer naar Volendam, ditmaal voor de beker. 
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UITSMIJTER!

l ILHAM ALBANI TERUG
NA LANG WEGGEWEEST

l ONDER 17 BIJ MANCHESTER CITY

l WEER DE BESTE GRASMAT l GOUDEN SPELD

l NIEUWE LEIDING

l EINDELIJK PASSEND AFSCHEID

l ZWART SCHIET ADO NAAR KWARTFINALE BEKER

BLIKKIE TERUG 2023
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Mannen en vrouwen nu samen in één organisatie.


